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TANAH ORANG MELAYU: APA LAGI AKAN HILANG?

Durasi: 2:28:57

Lokman Hakiem Abd Samad (moderator) = (1:47 – 3:36)

Bismillahirahmanirrahhim, assalamualaikum w.b.t dan salam sejahtera. Bertemu lagi kita
dalam perbincangan rakyat Demi Malaiu dan pada malam ini kita akan bicarakan topik
“Tanah orang Melayu: apa lagi yang akan hilang? Malam ini kita akan bersama dengan tiga
barisan panel yaang cukup hebat yang pertama ialah Puan Zaharah Sulaiman yang merupakan
penyelidik, pengkaji, penulis, penceramah sejarah Melayu, sejarah tamadun alam Melayu dan
ikatan ahli arkeologi Malaysia. Seterusnya,Tuan Syed Hassan Syed Ali yang merupakan
Setiausaha Agung Pertubuhan Peribumi Perkasa Malaysia dan Prof Emiritus Tan sri Dr.
Ibrahim Abu Shah yang merupakan Ahli Lembaga Pengarah Universiti Teknologi Mara
(UiTM). Perbincaangan rakyat demi Malaui mengalu-alukan kehadiran para panel kita dalam
perbincangan rakyat pada malam ini. Assalamualaikum dan salam sejahtera diucapkan
kepada semua. Bagi memulakan topik yang pertama pada malam ini, perbincangan rakyat
Demi Melaui sukacita ingin bertanya kepada Puan Zaharah tentang isu-isu yang masih
melanda masyarakat kita pada hari ini. Kita lihat terdapat keratan akhbar yang memaparkan
bahawa tanah rizab orang Melayu telah banyak hilang dan beralih tangan.

Soalan: Jadi, mungkin Puan Zaharah boleh kongsikan, berapakah peratus tanah rizab
Melayu yang masih ada pada hari ini? dan apakah punca-punca kehilangan tanah rizab
Melayu? Silakan.

Puan Zaharah Sulaiman (ahli panel) = (3:40 – 27:49)

Terima kasih moderator, Tuan Lokman Hakiem. Assalamuaalikum w.b.t., soalan yang diberi
nampak secara terus tetapi untuk melestarikan jawapan ini, pencerahan yang akan saya
berikan secara komprehensif, tuntas, lengkap dan menyeluruh. Kita dapat memahami situasi
tanah rizab Melayu yang sudah menjadi amat kusut hari ini. Apabila entangled diusaha
samakan dengan bangsa asing dan akirnya tanah-tanah ini terjual kepada mereka. Rumit
untuk diselesaikan hari ini kerana keadaan lebih parah apabila hari ini tiada tanah yang
sesuai, yang sama sifat nilai untuk diganti. Ini menjadi punca utama penyusutan kehilangan
TRM (tanah rizab Melayu) diantaranya pelupusan yang tidak diganti. Kedua, pelupusan yang
tidak dimaklumkan, tidak digazetkan sehingga sukar dikesan. Ini adalah kerana hanya
kerajaan negeri sahaja yang tahu. Jadi, saya cuba buat dan perjelaskan yang terbaik. Saya
sebenarnya telah membuat penyelidikan tanah rizab Melayu ini selama tujuh tahun semenjak
tahun 2007 lagi dan daripada dapatan itu saya berharap dapat membukukan segala kajian dan
penyelidikan terhadap tanah rizab Melayu ini. Semasa proses saya membuat kajian itu saya
ada memberi ceramah-ceramah di institusi dan juga di pertubuhan-pertubuhan, dan saya juga
telah memberi kertas cadangan untuk mengatasi isu-isu ini serta cara untuk membangunkan
tanah rizab Melayu kepada beberapa pemimpin negara semenjak dua tahun yang lepas. Jadi,
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ada beberapa penyelidik dan pengkaji lain juga secara serius telah mengenengahkan dan telah
membentangkan kertas kerja cadangan berhubung dengan penyusutan tanah rizab Melayu ini
diantaranya Profesor Salleh Buang, Profesor Ismail dari UKM, Profesor Hasrul dari UiTM
dan beberapa pensyarah lagi. Tetapi, dapatan daripada laporan mereka tidak diketengahkan.
Jadi, kajian saya ini agak menyeluruh daripada mula sejarah tanah adat dianugerahkan
kepada tok batin dan juga ketua kampung selama ribuan tahun mereka telah
mengannugerahkan tanah kepada rakyat-rakyat sehingga dihentikan oleh penjajah Inggeris
dan berkenaan dengan tanah rizab Melayu ini tergubal untuk menghentikan Tok Batin
terus-menerus menganugerahkan tanah kepada keaslian peribumi Melayu. Kita sering
mendengar perkara ini disuarakan oleh penyelidik dan mereka mengatakan tanah rizab
Melayu ini ialah anugerah British Malaya masa itu, tetapi itu pada hemat saya adalah salah.
Sebenarnya tanah rizab Melayu ini digubal untuk menghentikan pemberian tanah secara
anugerah daripada tok batin dan ketua kampung semenjak sebelum datangnya penjajah dan
juga migran-migran. Jadi, jika tidak ada tok batin pada masa itu ataupun ketua kampung
memberi tanah anugerah kepada penduduk-penduduk peribumi, kita tidak ada kampung hari
ini. Saya ingin jelaskan dari mula berkenaan penggubalan tanah rizab Melayu ini terjadi. Ini
bermula daripada peperangan Naning pada tahun 1831 oleh Dol Said dengan British oleh
sebab Dol Said masa itu ialah tok batin atau penghulu tanah Naning. Tanah Naning ini bunyi
macam kecil, tetapi tanah Naning dahulunya semasa zaman kesultanan Melaka dia besar,
hampir setengah Melaka termasuk di dalam negeri sembilan itu adalah tanah jajahan Naning,
kira-kira seluas 200 batu persegi dan kalau hendak diikutkan dalam kiraan 128 ribu ekar. Jadi,
mengapaka mereka inginkan sangat tanah Naning? Mereka mengatakan perkampungan
Naning ini di bawah penghulu Dol Said tidak membayar cukai, tetapi pada hemat saya, apa
yang telah saya buat kajian temuduga ramai orang di sana, dia ada hal-hal lain lagi sebab
pihak penjajah mahukan tanah Naning itu untuk laluan mereka ke Raub, Pahang, Gemencheh
dan Gemas. Jadi, mereka ada tujuan lain, yang sebenarnya untuk lombong emas. Itu ialah
perjalanan lombong emas ke dalam, masuk ke dalam Gemencheh, Gemas terus ke Raub,
Pahang. Itu adalah laluan pendeknya. Jadi, dari situ bermulanya peperangan untuk
menghalang British mengambil tanah Naning. Peperangan itu berlaku selama dua tahun dan
British membelanjakan lebih 100 ribu poun sterling untuk peperangan Naning. Peperangan
Naning adalah yang termahal sekali dalam penjajahan British Malaya di Semenanjung Tanah
Melayu. Apabila British dapat mengalahkan Dol Said dan telah menghentikan pemberian
tanah anugerah oleh tok batin dan penghulu-penghulu, ketua kampung di dalam Semenanjung
Tanah Melayu pada masa itu, beberapa tahun selepas itu baru diiktiraf tanah adat dan digubal
tanah rizab Melayu. Apabila digubal tanah rizab Melayu dan dilupuskan tanah adat. Jadi
terhentinya tanah adat semasa tergubalnya tanah rizab Melayu. Tanah rizab Melayu mula
dicuba pada tahun 1908 dan secara rasminya pada tahun 1913. Selepas itu baru dibuat
enakmen tiap-tiap negeri untuk tanah rizab Melayu ini. Kita dapat lihat, tanah-tanah rizab ini
banyak jenis. Tanah rizab tanah orang asli yang mereka telah menduduki tanah tu selama
beribu-ribu tahun sebelum adanya undang-undang dan tanah pusaka juga adalah lebih kurang
sama, agak tua dan tanah adat ini wujud sebelum kedatangan penjajah diberi kepada
keluarga-keluarga oleh tok batin-tok batin, penghulu dan ketua kampung. Selepas tu
wujudnya adat Perpatih, adat Melaka, adat Temenggung, adat Naning dan ini semua tanah
adat yang berlainan nama dan berlainan kawasan. Terdapat juga tanah pegangan Melayu
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Terengganu, tetapi ini semua adalah di bawah tanah adat juga. Selepas tanah adat diiktiraf,
baru digubal tanah rizab Melayu dan tanah warisan serta tanah Kampung Baru iaitu kita
panggil agriculture land settlement di Kampung Baru, KL sekarang ini. Seterusnya, tanah
wakaf yang diberi kepada penjagaan dan pengelolaan jabatan agama negeri dan juga tanah
rizab persekutuan. Tanah rizab persekutuan ini ialah tanah aquired land tanah-tanah rizab
kerajaan negeri, kerana tanah-tanah ini adalah di bawah pengelolaan negeri masing-masing.
Jadi, apabila kerajaan persekutuan memperoleh tanah ini dan tanah itu diletakkan di bawah
tanah rizab persekutuan, maka segala jenis tanah milik peribumi ataupun tanah rizab wakaf
kerajaan ataupun tanah rizab melayu ini sebenarnya tidak boleh dipindah milik kepada
bangsa asing, maka terbatal. Terbatal maknanya jika dipindahkan, kita boleh mengambil
semula tanpa membayar apa-apa ganti rugi. Tetapi, kalau diganti sama sifat nilai, dibolehkan
melainkan kalau tidak diganti kita boleh mengambil semula, merampas semula tanah-tanah
itu. Saya telah mengadakan perbincangan yang khusus dengan seorang peguam pakar dalam
tanah rizab Melayu ini. Kita beralih kepada taanh rizab Melayu peninggalan British. Semasa
British Malaya Semenanjung Tanah Melayu selepas kemerdekaan, kita lihat dalam peta,
tentang baki yang tinggal oleh peninggalan British. Sebelum peninggalan British, tanah rizab
Melayu ini ada lebih sikit, tetapi apabila banyak diambil semula oleh British, dibatalkan
semula oleh British kerana ada tanah-tanah itu yang mengandungi bahan-bahan galian yang
berharga seperti timah, besi dan juga emas. Terutamanya di Raub, pahang itu hampir tiada
tanah rizab di situ dan juga di Johor. Kita tengok di Terengganu banyak tanah rizab tetapi
tidak dirizab warta melayu. Jadi, itu nampak seperti tiada tanah rizab Melayu. Rasanya di
Terengganu itu boleh diuruskan. Di Kelantan agak bagus dan baik kerana baki tanah rizab
Melayu itu melebihi perkara yang telah dihadkan sebenarnya tanah rizab melayu ini telah
diwartakan sebanyak 50 peratus secara keseluruhan Semenanjung Tanah Melayu.
Semenanjung Tanah Melayu mempunyai keluasan sebanyak 13 juta hektar. Jadi, maksudnya
setengah, 50 peratus daripada tanah rizab Melayu itu merupakan anggaran enam juta lebih.
Semasa peninggalan British Malaya pada tahun 1957, tanah rizab Melayu berjumlah lebih
kurang 3 juta hektar. Pada tahun 1995, tanah rizab Melayu berkurangan kepada 1.7 juta
hektar. Mengikut Attorney General data terakhir pada tahun 2018, tidak jauh berbeza dengan
data 2013 iaitu aggaran 4.2 juta hektar. Jadi, sekarang ini ialah tanah rizab Melayu, jadi baki
yang belum diganti atau yang belum disempadan warta adalah sebanyak dua ke tiga juta
hektar. Jika dilihat pada anggaran yang diberi daripada Attorney General itu sebanyak 4.2
juta sekarang ini anggarannya. Jika dilihat banyak lagi yang boleh dibuat oleh kerajaan negeri
dan persekutuan untuk memperbaiki jumlah tanah rizab Melayu ini, tetapi yang kita
khuatirkan hari ini ialah tiada tanah lagi yang sesuai untuk diganti, dan tanah yang diganti itu
kita nak semak juga sama ada tanah itu betul-betul sama sifat nilainya dan penguasaan tanah
ini penting. Tanah ini ialah aset yang tidak ternilai harganya dan merupakan satu-satunya
anugerah Allah kepada manusia khusunya kepada bangsa Melayu. Penguasaan tanah ini
merupakan asas tunggak pembentukan negara, nilai kuasa utama pemegang tampuk
pemerintahan. Tanah itu ialah kampung halaman kita, dan tanah merupakan kesejahteraan
kerajaan yang memerintah. Jadi, tanah ialah sumber paling utama sekali yang mampu
menjana ekonomi negara seperti pembangunan hartanah, agroindustri atau komoditi utama
dan tanah mengandungi macam-macam khazanah galian hasil bumi terutama sekali di
Semenanjung Tanah Melayu iaitu lubuk timah dan emas. Satu-satunya anugerah Allah
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kepada peribumi di sini. Tetapi kita amat sedihh adalah kerana penguasaan lombong-lombong
bijih timah, emas ini dikuasai oleh bangsa asing. Bangsa peribumi, tiada dan banyak yang
telah diambil alih oleh bangsa asing. Jadi, saya ada membuat beberapa cadangan kepada
kerajaan berkenaan cara kita boleh memulakan semula perlombongan bijih timah dan emas
dan besi. Kuasa tanah ini adalah sebagai lambang kedaulatan dan kelangsungan sesuatu
bangsa peribumi di negara itu. Jadi penguasaan tanah ini adalah amat penting selain daripada
keselamatan negara untuk peribumi tetapi tanah juga sebagai lambang kedaulatan,
kelangsungan bangsa di sesebuah negara serta benteng keselamatan negara. Apabila kita
tidak meguasai atau menyedari kehilangan tanah ini, maka kita akan kehilangan negara. Jika
dilihat sama ada kerajaan benar-benar perasan atau tidak bahawa kita kehilangan banyak
tanah. Mengikut nisbah penduduk peribumi ialah 70 peratus. Kita sepatutnya menguasai 70
peratus tanah di Semenanjung Tanah Melayu di Sabah dan di Sarawak juga. Tetapi ini tidak
dibuat, rakyat mesti bangun dan bertegas kepada kerajaan supaya bertindak untuk
memperkasakan semula tanah-tanah yang ada ini. Ini merupakan amanah yang amat penting
bagi memastikan pemerintahan kekal di tangan peribumi. Saya telah menemui banyak artikel
penulisan, alhamdulillah rasanya Allah itu menyebelahi kita kerana tanah rizab melayu ini
sebenarnya terbenteng secara tersurat. Terbenteng secara tersurat kerana peribumi di tanah
moyang Melayu ini telah lama beribu tahun di sini, jadi untuk mengalihkan mereka ke tempat
lain, agak susah dan perkara yang kerajaan perlu buat sekarang ini hanyalah untuk
melengkapkan jumlah hak keluasan tanah rizab Melayu itu supaya tidak digugat dan terjejas.
Kita terpaksa ambil balik walaupun tanah itu berada di tempat-tempat yang terpencil ataupun
kawasan kecil dan kita mesti mencukupkan jumlah itu sebanyak 50 peratus seperti yang
tertulis di dalam wasiat Raja-Raja Melayu. Wasiat Raja-Raja Melayu ini sebenarnya ada yang
pertikaikan, tetapi saya telah semak dengan beberapa peguam sebenarnya iaitu telah tertulis
di dalam perjanjian 1957 dan tertulis 50 peratus daripada tanah Semenanjung Tanah Melayu
telah dihakkan kepada peribumi. Di antara tanah-tanah rizab Melayu “prime area” yang
belum diganti dan agak ketara di jalan Bukit Bintang, Jalan Ampang banyak di kawasan
Kuala Lumpur. Disitu ada dalam 500 ekar telah dilupuskan oleh British sendiri dan tanah
rizab Melayu yang belum diganti. Ini ialah tanah-tanah yang amat berharga di tempat-tempat
yang sangat utama. Selain itu, ialah tanah-tanah seperti kawasan daerah Gombak mempunyai
4 800 hektar tanah rizab Melayu yang kita kena semak balik dii situu sama ada ia masih ada
lagi sebannyak itu ataupun tidak dan juga dalam 800 ekar di Kampung Sungai Penchala di
kawasan Kuala Lumpur, yang selain daripada Kampung Baru dan Datuk Keramat. Kita lihat
banyak lagi tanah-tanah yang penting yang telah ditukar hak milik, tanah-tanah melayu yang
telah ditukar hak milik tetapi tidak diganti. Pada hemat saya, rakyat sebenarnya mesti semak
sama ada tanah-tanah ini telah diganti. Ini adalah dalam 2000 ekar tanah kerajaan digadai
kepada syarikat KL Kepong, di Manjung Perak, 200 ekar di Padang rengas, 900 ekar di
Kampung Melayu Mambau, Negeri Sembilan dan banyak lagi dan kawasan ini merupakan
kawasan yang utama sama ada kita boleh dapat balik gantinya sama sifat nilai dengan
tanah-tanah yang dilupuskan ini. Ini adalah tanah-tanah dilupuskan seperti di Langkawi ada
900 ekar, di Pantai Chenang telah dilupuskan. Di Kedah dan di tempat-tempat lain lagi. Pihak
pengkaji ini perlu duduk dengan pihak kerajaan dan semak semula tanah-tanah yang hilang
ini sama ada telah diganti yang lebih besar kawasannya ialah 9 ribu hektar di Selangor telah
ditarik balik status rizab Melayunya dan telah diganti hanya satu pertiga, yang lainnya masih
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lagi berbaki belum diganti. Selain itu, saya lihat seperti di Manjung, Perak, British Malaya
pernah meletakkan sebanyak 24 ribu hektar tanah rizab Melayu dan sebelum British
meninggalkan Malaya pada masa itu mereka ambil balik setengah, dan selepas itu
macam-macam jadi di tanah itu sehingga daripada 24 ribu hektar tinggal dalam 3 ribu hektar
yang diusaha sama niagakan oleh MARA dengan syarikat asing dan itu juga telah terlepas
kepada bangsa asing. Jadi, kita perlu rangkumkan dalam penyelidikan, pada masa yang sesuai
untuk dibentangkan kepada kerajaan. Saya sebenarya telah berjumpa dengan beberapa
pemimpin utnuk menyelesaikan hal ini tetapi sambutan itu tidak memberangsangkan. Jadi
kita kena buat lagi tindakan yang lebih tegas supaya kerajaan mengambil peduli tentang tanah
rizab melayu ini kerana tanpa tanah maka tiada kerajaan Melayu. Jadi, saya berhenti di sini
pada peringkat pertama ini, kita sambung lagi pada peringkat kedua nanti.

Lokman Hakiem Abd Samad (moderator) = (27:50 – 28:55)

Baik, Terima kasih diucapkan kepada Puan Zaharah tentang pendedahan itu. Saya percaya
ramai orang-orang Melayu sendiri tidak tahu perkara ini, walaupun mungkin didedahkan
dengan akhbar-akhbar atau saluran-salurann media, tetapi tidak ramai orang Melayu cakna.
Tidak ramai generasi muda, mungkin umur 30-an, 40-an yang tidak tahu untuk kembalikan
semula rizab-rizab yang hilang ini dan diganti. Jika tidak, sampai bila-bila kita akan dengar
orang melayu akan mengeluh beli rumah mahal, tanah tiada dan sebagainya.

Soalan: Bagi menjurus soalan ini, kita ingin bertanya kepada Tuan Syed Hassan,
berkenaan perlembagaan telah menakrifkan Melayu ini sebagai beragama Islam,
berbudaya Melayu dan berbahasa Melayu serta Hang Tuah juga ada menyebut “Melayu
takkan hilang di dunia” tetapi dengan kes sekarang ini, tanah rizab Melayu semakin
hilang di bumi Malaysia sendiri. Bagaimana dengan jati diri, budaya kita yang semakin
terhakis ini? Silakan komen, Tuan.

Tuan Syed Hassan Syed Ali (ahli panel) = (28:56 – 48:03)

Terima kasih tuan moderator, Saudara Hakiem. Assalamualaikum w.b.t., yang Berbahagia
Tan sri Dr. Ibrahim Abu Shah, orang yang sangat saya kagum, hormati seorang pemimpin
berjiwa Melayu dan juga Puan Zaharah ini tidak sampai beberapa bulan beliau berjumpa kita
bercerita tentang isu-isu tanah Melayu dan juga tanah rizab Melayu dan lain-lain serta begitu
semangat dan sampai sekarang dia berusaha juga ke sana ke sini membuat kajian. Ini
berkaitan dengan perlembagaan bersifatkan orang Melayu, Islam, budaya Melayu dan kita
juga selalu didengarkan dengan kata-kata Hang Tuah iaitu “takkan Melayu hilang di dunia”.
Memang betul Hang Tuah cakap, memang Melayu takkan hilang di dunia, di mana-mana pun
pelusuk ada orang Melayu, tetapi kita kena ingat bahawa dunia Melayu itu boleh hilang.
Dunia Melayu boleh hilang kerana orang Melayu yang buat sendiri. Apakah Dunia Melayu?
Iaitu tanah seperti yang Puan Zaharah cerita tadi begitu penting sekali. Orang kata begitu
tidak ternilai jika difikirkan, jika kita tiada tanah, bermakna kita tidak ada negeri. Kita tidak
ada dunia kita, begitu pentingnya tanah ini. Kuasa, bahasa, pakaian, budaya, amalan harian
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kita, cara makan dengan tangan, perkahwinan, sopan santu, semua dikenali sebagai Melayu.
Itu semua ialah dunia Melayu. Jadi, ini semua bakal hilang dan telah beransur hilang
sekarang ini. Kita ambil satu contoh Pulau Krismas di Australia, tidak jauh dari Indonesia,
ada Melayu tetapi sudah hilang dunianya. Mereka tiada kuasa lagi di pulau itu, bermakna
sudah hilang tanah. Dulunya termasuk dalam kepulauan Melayu, tetapi sekarang sudah tidak
diiktiraf sebagai kepulauan Melayu. Bahasa Melayu pun tinggal sedikit sahaja, tidak lama
lagi hilang terus. Dahulu, sebelum British datang, mereka bercakap Bahasa Melayu cukup
fasih, sekarang ini sudah tidak asli Bahasa Melayunya kerana sudah hilang tanah dan kuasa.
Terkeluar pula daripada rumpun Melayu, bagi 50 tahun lagi, hilang lenyap budaya-budaya
Melayu di Kepulauan Krismas. Jadi, Pulau Krismas, salah satu contoh tepat untuk kita sebut
ayat hang tuah itu, “takkan Melayu hilang di dunia” tetapi Melayu boleh hilang dunianya.
Melayu masih ada Pulau Krismas, masih ada di Afrika sana, ada beberapa negara di luar ada
orang Melayu yang memang berasal dari situ, bangsa Melayu itu. Tetapi, dunianya sudah
tidak ada. Perkara ini sedang berlaku di Malaysia. Kita Melayu pasti kekal di sini sampai
anak cucu cicit, Melayu akan ada di sini, tetapi dunia Melayu kita akan lenyap. Hal tanah kita
sudah mula hilang sedikit demi sedikit, bukan sahaja rizab Melayu, tanah-tanah orang
Melayu yang bukan rizab Melayu maknanya yang lebih bernilai, lebih berharga lagi, itu juga
sudah semakin banyak dikuasai oleh bukan Melayu. Dahulunya kita kuasai, tetapi sekarang
sudah bukan Melayu menguasainya. Bahasa Melayu pula tidak diperkasakan lagi, malah
bahasa asing diagung-agungkan. Termasuk bahasa pendatang yang hampir hendak disama
tarafkan sekarang ini. Mengapakah semua ini berlaku? Apakah penyebabnya? Pada saya
beberapa pihak daripada kalangan orang Melayu sendiri menjadi angkara dan penyebabnya.
Pertama, pemimpin politik. Tidak sedikit dalam kalangan pemimpin politik Melayu adalah
puncanya, dari salah guna kuasa kepada dasar-dasar yang negatif kepada kemajuan Melayu
dan berebut kuasa sehingga tergadai kepentingan bangsa. Pemimpin-pemimpin Melayu ini
tidak mengikut slogan sebenar kepimpinan melalui tauladan. Slogan ini sebenarnya lebih
kepada pemimpin sebagai contoh yang baik, tetapi yang ada sekarang ini sebagai contoh yang
buruk. Keduanya, pegawai-pegawai Melayu kerajaan. Bukan semua, tetapi yang berjawatan
tinggi, terlalu ramai yang hilang jati diri. Rasuah sudah menjadi barah, tidak boleh sembuh,
tunggu mati sahaja. Tetapi, masih lagi tidak taubat, masih lagi berterusan sehingga sekarang,
sudah menjadi malu negara kita ini, dah jadi macam negara membangun lain yang rasuah
berleluasa. Ini semua punca-punca yang membuatkan Melayu bakal hilang di Malaysia.
Ketiga ialah Melayu yang berfikiran liberal. Mereka umpama musuh dalam selimut, mereka
tidak berfikir panjang dan merasakan bangsa mereka kononya sudah mempunyai standard
dan bersaing. Tapi sebenarnya mereka lupa, kita bukan meminta-minta sebenarnya, perkara
yang patut dalam perlembagaan, itu adalah hak kita. Jangan ada yang baru keluar kenyataan
daripada Mariam Mokhtar, dalam surat khabar semalam, rasa malu dan masih lagi
memerlukan keistimewaan kepada orang Melayu. Ini Melayu yang cakap. Ramai lagi orang
Melayu yang seperti ini. Ini antara punca Melayu bakal hilang dunianya. Keempat ialah
sebahagian orang Melayu itu sendiri. Ini jenis yang lepaskan hak kepada kaum lain. Apabila
dapat sesuatu daripada kerajaan atau peninggalan harta pusaka bapa dan datuk mereka. Ini
juga mengikut teladan buruk pemimpin. Pemimpin-pemimpin dahulu buat harta,
pemimpin-pemimpin sekarang jual harta negara, satu persatu dan rakyat juga ikut jual
tanah-tanah pusaka yang ada. Akhirnya, kaum lain lebih banyak tanah daripada orang Melayu
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di Malaysia sekarang ini. Empat golongan ini ialah penyebabnya. Tiada iman yang kuat, tiada
jati diri sehingga tiada rasa bersalah langsung apabila melakukan salah guna kuasa dan
akhirnya membuat kaum lain terus menjadi kaya, dan bangsa sendiri ketinggalan. Bangsa lain
bertambah hartanah, bangsa sendiri berkongsi atap, dinding, lantai bernilai rendah. Banyak
contoh yang saya boleh beri dan huraikan secara terperinci, setiap permasalahan, satu persatu
isu-isu, baik tanah, kuasa, Bahasa, budaya untuk ramai faham, punca yang boleh berlaku
perkara-perkara ini. Semuanya akibat daripada pendek akal, tamak haloba sesetengah orang
Melayu sendiri. Banyak masa yang perlu kita huraikan, saya ambil sedikit sahaja, sebagai
contoh bagaimana kitab oleh kehilangan dan bakal lenyap dunia Melayu itu sendiri,
walaupun orang Melayu tidak akan hilang di dunia. Saya ambil contoh tanah kerana tajuk
kita ini berkaitan dengan tanah, apa yang kita akan hilang lagi? Contoh tanah yang Puan
Zahara sebutkan tadi, memang saya naik geram juga sebab banyak yang berapa banyak sudah
yang kita hilang. Banyak yang berlaku sebab kita hilang tanah dan kaum lain bertambah
hartanah oleh kerana kebodohan dasar-dasar pemimpin Melayu kita melaksanakan
dasar-dasar yang tidak difikir betul, yang hanya fikirkan apa yang diuntung, bukan Melayu
yang untung. Saya hendak sebut dan terangkan, bagaimana kaum lain bertambah pegangan
tanahnya? Kita tidak membuat sesuatu untuk tambahkan tanah orang Melayu yang hilang
rizab, mereka tidak gandakan, malah dasar kerajaan ini boleh membuatkan bangsa lain
bertambah lagi tanahnya. Banyak sebab mereka bertambah pegangan tanah dan salah satu
sebabnya tindakan kerajaan membenarkan syarikat-syarikat swasta menambak laut.
Contohnya, membangunkan bandar baharu di Pulau Pinang. Ini contoh yang banyak berlaku
di Johor dan Melaka. Di sini hendak mencari Melayu yang mampu membeli kawasan bandar
baharu yang ditambak itu memang tidak jumpa orang Melayu. Mungkin ada dua peratus
sahaja yang mampu. Walaupun dua peratus, itupun agaknya orang-orang yang betul-betul
jutawan atau pegawai-pegawai yang dapat hartanah atas angin. Ini bukan hendak menuduh,
kita sudah mempunyai kes di DBKL, ada beberapa pegawai mempunyai banyak
kondominium, yang menjaga projek-projek pembangunan kondiminium di DBKL. Pernah
ada keluar dalam berita, pernah didakwa, disiasat, ditahan oleh SPRM, bermakna perkara ini
berlaku. Pegawai-pegawai tidak mempedulikan, kepentingan Melayu, mereka hanya tau
habuan yang mereka dapat. Berapa biji kondo yang ada seorang pegawai itu dapat.
Projek-projek seperti itu biasanya sudah ada 25 atau 20 peratus untuk lot-lot bumiputera.
Tetapi bakal hilang juga, siapa yang mampu beli? Akhirnya, kerajaan tempatan membenarkan
mereka jual kepada kaum lain. Jadi, di kawasan-kawasan baharu di Johor, seperti Pantai Lido
yang dibuat tambakan begitu luas sekali. Apa yang naik? Kondominium beribu-ribu unit jenis
orang Melayu tidak mampu beli. Kita perlu ingat, penambahan penduduk kaum lain di
sesuatu kawasan itu, boleh mengancam kuasa politik orang Melayu. Satu lagi yang kita
hilang ialah kuasa. Di Johor Bahru, dari awal 70-an, 80-an mempunyai ahli parlimen Melayu
UMNO sehingga tahun 2008, 2013 hilang kepada Melayu juga tetapi Melayu Pakatan
Harapan. Tidak lama lagi, ada pilihan raya akan jadi dikuasai oleh ahli parlimen bukan
Melayu daripada Pakatan Harapan. Siapa boleh beli tanah-tanah yang ditambak di Forest
City, di Johor Bharu, Melaka sekarang kecoh tentang tambak ini. Bukan orang Melayu yang
mampu beli. Kita yang memuat dasar dan tambak ini, kita bagi satu negeri, satu daerah
kepada kaum lain. Mereka yang mengawal dan Melayu yang tidak mampu, makin lama
makin terpinggir. Contohnya, Johor Bahru yang paling ketara, tindakan yang konon-kononya
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bandar baharu ditambak itu, boleh mendatangkan hasil kepada kerajaan negeri. Dia fikir nilai
cukai-cukai yang dapat sekarang sahaja, dia tidak fikir kesan kepada orang Melayu pada
masa akan datang. Dia tidak fikir apa yang akan hilang untuk orang Melayu. Sebenarnya, jika
dia betul-betul jiwa Melayu, jati diri Melayu, sayangkan bangsa Melayu, jika hendak
membuat tambak itu boleh, pasir-pasir kerajaan, keluarkan tender siapa yang boleh bekalkan
pasir, tambak laut cari kontraktor tambak laut. Hasilnya itu tanah kerajaan. Gantikan rizab
Melayu yang sudah hilang. Rizab melayu yang sudah hilang ini tidak berganti ini begitu
besar nilainya. Kalau kita hendak ganti dengan nilainya, kita boleh buat tambak di kawasan
bandar di pinggir-pinggir bandar raya yang ada kawasan pantai dan kita tambak jadikan itu
kawasan tanah rizab Melayu. Jelas boleh dikatakan, kita sudah hilang kuasa di sebuah negeri,
tidak lama lagi kita akan hilang di Melaka. Perlahan-lahan suatu hari nanti di Johor, mungkin
di Selangor kita masih ada sedikit lagi. Bermakna dasar-dasar yang dibuat oleh pemimpin
orang Melayu kita ini dia tidak fikir masa depan yang panjang kepada bangsa sendiri. Jadi,
sepatutnya pemimpin Melayu kita ada jati diri yang kuat. Berkenaan isu bahasa pula kita
akan hilang bahasa Melayu. Lihat yang menjahanamkan bahasa Melayu sendiri, itu yang saya
kata, kalau buruk yang telah buruk ini dibuat oleh pemimpin, maka contoh-contoh ini akan
dilakukan oleh rakyat biasa. Diikutkan sudah hilang juga bahasa Melayu kita. Kita kalau ada
semua ahli parlimen seperti Tan Sri Ibrahim Abu Shah ini, bahasa Melayu akan selamat. Saya
kagum dengan Tan Sri ini, di Dewan Negara, setiap kali Tan Sri hendak guna bahasa Inggeris
sentiasa sebut dengan izin dan beliau bercakap begitu jelas, terang, cantik bahasa, semua
dalam bahasa Melayu yang betul. Semua orang boleh faham, padahal Tan Sri orang hebat
yang boleh cakap bahasa Inggeris, tetapi semangat jati diri itu ada tidak akan suka-suka
hendak menggunakan bahasa asing, bahasa Inggeris. Kita lihat contoh di Dewan Rakyat, kita
cerita kita bakal hilang bahasa Melayu kita. Salah satunya bahasa, di Dewan Rakyat kita lihat
ahli parlimen Melayu kita berbahas, sikit-sikit hendak mengunakan bahasa Melayu sehingga
saya malu tengok ada ahli parlimen yang bukan melayu lebih selesa berbahas dalam bahasa
Melayu dan lebih tersusun. Ini semua contohnya pemimpin yang menjahanamkan semua
segala benda ini, tiada jati diri punya pemimpin, Pemimpin kita berucap di Pertubuhan
Bangsa Bangsa Bersatu, sedih betul bahasa Inggerisnya, memalukan. Pemimpin Jepun,
Korea, Tukri, Perancis, China semua bercakap bahasa ibunda masing-masing. Apabila
pemimpin tidak tegas memperjuangkan bahasa Melayu, dan dalam masa 10 tahun, kita
kempen untuk memperkasakan bahasa Melayu, tidak ada. Malah, ditolong lagi baasa
pendatang ini, bagi lagi duit di sekolah-sekolah supaya mereka besarkan sekolah, majukan
sekolah aliran Bahasa Cina. Dia perkasakan bahasa lain daripada bahasa sendiri. Padahal kita
sedang berkuasa sekarang ini kita bagi bahasa lain pula yang lebih meningkat. Bahasa kita
tidak pernah ada kempen, pemimpin-pemimpin kita langsung tidak berkempen. Kita tengok
macam-macam papan iklan yang besar-besar, bahasa Melayunya, hancur. Seorang lagi
mantan Menteri Pertahanan di bawah Pakatan Harapan berucap di forum antarabangsa di luar
negeri, hancur bahasa Inggerisnya. Sampai perumpamaan Melayu diInggeriskan memalukan.
Mengapa malu? Sepatutnya bangga dengan diri sendiri, bahawa kita mempunyai bahasa
Melayu yang perlu diketengahkan. Itu yang kita sedih, itu dari segi bahasa. Budaya itu jangan
ceritalah. Sekarang ini kita menuju ke arah kehilangan banyak perkara selain daripada tanah
dan tidak mustahil suatu hari nanti kita akan hilang dunia Melayu, hilang kuasa, tanah,
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bahasa dan budaya, malah kita menjadi seperti bangsa-bangsa yang tidak ada negara. Terima
kasih.

Lokman Hakiem Abd Samad (moderator) = (48:04 – 49:54)

Itu dia pendedahan yang sangat berani dan telus dan tidak perlu bertapis. Sebelum kita
teruskan kepada Tan Sri, saya hendak bacakan antara komen, malam ini. Saya hendak
bacakan dahulu komen daripada EL Idrus, ada usaha untuk menghalang orang Melayu
tinggal di kawasan bandar. Kita perlu tegur pemimpin Melayu yang seolah-olah tidak sedar
akan rancangan jangka masa panjang oleh kaum lain. Seterusnya, daripada Yang Yang
mengatakan Melayu kena kembali kepada Islam, kuat agama, kuatlah Melayu dan daripada
Mohab Tmp mengatakan haramkan terus penggunaan bahasa asing dalam parlimen dan juga
mahkamah. Undang-undang wajib ditulis dalam bahasa Melayu. Orang Melayu tidak faham
klausa Inggeris yang kecik sabit itu mudah diperdaya. Selain itu, daripada komen yang lain,
tidak ada apa-apa yang hendak diharapkan lagi dengan pemimpin Melayu, hanya menunggu
kehancuran. Saya hendak pilih yang terakhir, daripada Siti Kausar Zakaria mengatakan di
KLCC haram hendak disewakan kepada Melayu, projek Tun M. Kita beralih kepada tan Sri
untuk soalan pada malam ini, kita hendak memetik perkara yang telah disebut tadi, tanah
rizab dah hilang, bahasa akan hilang, dan jika dibuat perbandingan, apabila ke negara Jepun,
akan jumpa orang jepun, walaupun ke negara Bangladesh, akan jumpa orang Bangladesh,
tetapi orang Jepun, orang Bangladesh datang Malaysia, dimanakah orang Melayu? Siapa
orang Melayu? Imej itu tidak ada dan untuk mengulas soalan ini kita dapatkan pandangan
daripada Tan Sri.

Soalan: Bagaimana dan apakah kesannya jika jati diri ini tidak dipupuk dan sejauh
manakah keberkesanan sistem pendidikan yang ada di Tanah Melayu untuk generasi kita
pada masa akan datang? Silakan.

Prof. Emeritus Tan Sri Dr. Ibrahim Abu Shah (ahli panel) = (49:55 – 1:12:28)

Terima kasih, bismillahirahmanirrahim, assalamualaikum w.b.t. saudara pengerusi, Encik
Hakiem, sahabat-sahabat saya Puan Zaharah, Tuan Syed. Terima kasih kerana menjemput
saya. Saya amat tertarik dengan hujah-hujah yang diberikan oleh sahabat-saabat saya tadi.
Saya boleh katakana pada malam ini, saya hendak menyokong sepenuhnya hujah-hujah tadi,
dengan menyatakan tersinggungnya saya perkara yang telah berlaku kepada bangsa kita ini
melalui pengalaman saya sendiri iaitu saya masih ingat semasa saya berumur 21 tahun,
sebagai seorang pemimpin ITM pada masa itu Institut Teknologi MARA. Umur 21 tahun
pada tahun 1971, beberapa puluh tahun yang lepas, apabila perlantikan Menteri Pendidikan
pada masa itu dipanggil Menteri Pelajaran Malaysia yang baharu dilantik iaitu Tun Hussein
Onn. Saya sebagai pemimpin pelajar ITM dalam Utusan Melayu Malaysia, saya ada
dokumen tersebut saya masih simpan sebagai bahan sejarah saya sendiri di mana di dalam
kata alu-aluan saya itu, saya dengan tegas mengatakan, saya mengalu-alukan perlantikan
Menteri Pelajaran yang baharu ini tetapi saya memberi amaran supaya menteri yang baharu
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ini tidak menyeleweng dalam menjalankan Dasar Pendidikan Nasional dan mesti dibuat
secara bersungguh-sungguh. Saya petik semula perkara yang saya kata malah ditulis,
dicatitkan dalam surat khabar Utusan Malaysia lebih kurang 40 tahun yang lepas. Semasa
saya begitu muda berumur 21 tahun sebagai pemimpin pelajar, dan setelah saya menamatkan
khidmat saya sebagai Naib Canselor UiTM sebuah university Melayu bumiputera yang
terbesar, pada tahun 2010 selepas saya tidak lagi menjadi Naib Canselor UiTM, saya telah
bergiat begitu aktif, untuk mengotakan apa yang saya katakan semasa saya berumur 21 tahun.
Prinsip saya, pegangan saya tidak berubah, saya percaya rakan-rakan saya bahkan dalam
PERKASA, Tuan Syed dan dalam NGO lain juga, sealiran dengan pemikiran dan
laungan-laungan kami yang disuarakan dalam media massa di surat khabar dan lain-lain.
Banyak kali saya melaungkan bahawa perlunya kita mempunyai dasar pelajaran kebangsaan
yang satu. Kita laungkan, saya rasa banyak artikel saya simpan, semasa saya baru bersara dari
UiTM. Melaungkan supaya sekolah vernakular ini tidak sesuai, sekolah yang pelbagai aliran
ini tidak sesuai kerana tidak dapat membantu dari segi mewujudkan satu jati diri anak-anak
kita yang pelbagai kaum di negara ini. Ini kerana saya selalu memetik petikan, bahkan
seorang profesor saya ini Alex Teo seorang berbangsa Cina tetapi rakyat Amerika
menegaskan dalam buku beliau “jika sesebuah negara itu hendak melihat rakyat mereka
mempunyai jati diri yang tinggi, mempunyai semangat patriotisme yang tinggi, menghormati
perlembagaan, menekankan kepada konsep perpaduan, mereka mesti diletakkan di bawah
satu bumbung yang sama.” Saya rasa orang-orang akademik termasuk seorang profesor yang
berbangsa Cina, beliau menegaskan mesti meletakkan di bawah satu bumbung yang sama,
menggunakan bahasa yang sama, menghormati bendera yang sama, dan mengajar sivik serta
sejarah negara. Tidak kira apa-apa kaum, asal usul mereka, tidak kira mereka mempunyai
bahasa ibunda mereka tetapi sekolah itu mesti menggunakan medium bahasa yang sama iaitu
dalam konteks Amerika menggunakan bahasa Inggeris, dalam konteks negara kita kalau
mengikut hujah-hujah Profesor Alex Teo iaitu sekolah vernakular mesti wajib diadakan di
mana-mana negara sekali pun. Sekolah satu aliran, bukan sekolah vernakular. Tetapi
malangnya saya kata saya sedih apabila melihat terhakisnya tanah kita hilang, ekonomi kita
hilang, politik hilang, segalanya hilang. Dimanakah pergi bangsa kita ini? Dalam konteks jati
diri saya hendak kaitkan dengan perkara yang berlaku pada hari ini, bahkan saya rasa kalau
pada umur saya 21 tahun telah menyarankan kepada Menteri, tidak menyeleweng, mesti
bersungguh-sungguh menjalankan, implementasikan dasar kebangsaan pelajaran, tetapi
malangnya saya sudah berumur seperti ini. Bukan sahaja tanah hilang, bahkan saya
perhatikan dari segi sistem pendidikan kita makin lama makin teruk dan saya hendak
menceritakan sedikit melalui pengalaman sendiri bahawa jika mengikut hujah-hujah
mana-mana orang akademik sekalipun dalam dunia, tidak kira di mana-mana, tidak ada satu
negara yang membenarkan sekolah pelbagai aliran. Tetapi, kita membenarkan, walhal dalam
perlembagaan kita telah menetapkan dasar Razak, Laporan Rahman Talib, yang menetapkan
sekolah satu aliran menggunakan bahasa Melayu sebagai bahasa rasmi. Meletakkan
anak-anak pelbagai kaum ini di bawah satu bumbung yang sama. Kita boleh memaafkan
sebelum merdeka, kita faham sebelum merdeka kaum-kaum ini British membenarkan mereka
belajar di dalam sekolah aliran ibunda mereka, menggunakan bahasa ibunda mereka kerana
mereka sepatutnya balik ke negeri asal mereka. Itu sebab dibenarkan pada masa itu. Tetapi
saya rasa amat malang, amat tidak professional, dan tidak logik setelah merdeka di mana
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mereka telah bersumpah menjadi rakyat negara ini, diberi kerakyatan, mereka masih hendak
mengamalkan, mempraktikkan dasar pelajaran yang bercanggah dengan perlembagaan
negara kita dan ini makin lama makin teruk. Jadi, bagaimana kita hendak mewujudkan jati
diri Malaysia ini? Bagaiman hendak menyebut patriotisme dalam kalangan anak-anak kita
pelbagai kaum? Hal ini demikian kerana mereka tidak didedahkan kepada satu aliran
pemikiran yang sama. Mereka masih mengamalkan, masih percaya, dan berpegang kepada
aliran pemikiran asing. Apakah yang berlaku kepada kita pada hari ini? Pengalaman saya
setelah saya juga diterima masuk dan dilantik sebagai senator, Majlis Tertinggi UMNO,
bahkah juga sebagai Pengerusi Biro Pendidikan UMNO. Saya meneruskan, saya katakan
selepas saya bersara dari UiTM, selepas saya dilantik, saya bukan orang politik, saya tidak
pernah bertanding dan saya dilantik untuk melihat dasar Pendidikan yang sebenar. Jika
tuan-tuan perasan setiap kali mesyuarat Agong UMNO kita yang sebenarnya di peringkat
MKT, kita ada satu jawatankuasa khas untuk menentukan berkenaan ucapan-ucapan yang
akan disampaikan oleh pemidato-pemidato dalam mesyuarat agong. Saya setiap kali mesti
ada mesyuarat khas untuk membincangkan dan saya tidak pernah lupa, tidak pernah
tinggalkan saya akan menyampaikan hasrat rakyat di bawah iaitu saya akan menekankan
kepentingan kita mesti ada mengadakan, mewujudkan satu sistem persekolahan, satu sistem
aliran bukannya berbagai aliran. Saya sebutkan tentang UEC, bahkan saya pernah bertengkar
cukup keras, dengan kepimpinan berkenaan dengan UEC, sampai suara ssaya naik dan kita
hampir bertelingkah, mempertahankan supaya jangan dilupuskan UEC, jangan dibenarkan
sekolah vernakular. Penggunaan bahasa Melayu, kita tegas yang sebenarnya bercanggah
dengan perlembagaan. Siapa kata perkara ini dibenarkan dalam perlembagaan? Tidak,
perkara ini bercanggah dengan perlembagaan kita. Tetapi ini berlaku, saya dalam pihak
politik saya dilantik, dalam Dewan Negara juga saya beerucap, saya hendak menceritakan
pengalaman, saya sedih kita tidak ada political will. Saya apabila saya bersuara saya pernah
berbincang dengan orang yang di atas, saya faam mereka mengatakan perkara ini sudah lama
dan kita ini bukan Menteri atau Perdana Menteri, tetapi Melayu sahaja. Tetapi saya
memikirkan kalau kita bertegas berpandukan kepada perlembagaan dan perjanjian bersama
semasa merdeka, berpandukan sejarah maka political will itu tidak bermakna mereka
mengatakan tidak ada political will kerana kita tidak ada majoriti. Hal ini demikian kerana
orang Melayu tidak bersatu. Konsep bersatu ini saya rasa tuan-tuan juga faham saya juga
tidak banyak sedikit satu peratus, saya berani katakan saya memperjuangkan perpaduan ini
selepas saya bersara dari UiTM. Banyak yang saya buat dan usaha bersama-sama
pertubuhan-pertubuhan lain termasuk membantu MPM iaitu kita tidak ada political will ini
kerana kita tidak bersatu, kita berpecah belah. Bertambah teruk pada hari ini, kita berpecah
dan terlampau banyak parti-parti Melayu, dan parti DAP denga 42 kerusi saya boleh jamin
akan tetap 42 kerusi bahkan akan bertambah, tetapi kita makin berkurang. Saya faham tidak
ada poitical will. Tetapi political will tidak bermakna kita berpandukan kepada majoriti.
Political will juga perlu berpandukan realiti yang ada dalam perlembagaan iaitu
pemimpin-pemimpin Malaysia tidak kira Melayu atau bukan Melayu perlu tegas. Ini tercatit
dalam perlembagaan, dalam persetujuan semasa merdeka bahawa sistem kita mesti
menggunakan bahasa Melayu di bawah satu aliran. Tidak bermakna kita berhujah, kita tidak
ada majoriti, orang Melayu berpecah, bagaimana kita hendak memperjuangkan hak ini? Kita
boleh memperjuangkan berdasarkan kepada political reality. Political real ialah
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perlembagaan kerana perlembagaan menyatakan dengan keras dan nyatakan dalam
perlembagaan tidak mengatakan boleh menggunakan bahasa Cina atau Tamil sebagai medium
of instruction. Bahasa ibunda boleh dipelajari, boleh diajar sebagai satu bahasa bukan sebagai
satu medium of instruction. Ini kena faham. Gunakan itu sebagai political will. Itu kekuatan
berdasarkan kepada perlembagaan iaitu mana-mana pemimpin yang takut menggunakan
political will melalui perlembagaan ini mereka tidak boleh menjadi pemimpin. Tidak kira
melayu atau bukan melayu jika bercanggah dengan arahan political will perlembagaan ini,
mereka patut malu kepada diri mereka. Jika mereka mengadakan hujah-hujah yang
berbagai-bagai, negara lain tidak ada hujah tersebut. Singapura tidak ada hujah tersebut. Satu
bahasa satu aliran, tetapi ingin saya katakan saya berasa agak tersinggung, saya lihat dari
semasa ke semasa jadi bertambah teruk dan lihat semasa Pakatan Harapan memerintah seperti
sahabat saya Tuan Syed kata betapa bahasa Melayu kita diperkotak katikkan, tidak pernah
berlaku dalam sejarah kita surat rasmi ditulis dalam bahasa Cina dan dalam sejarah kita
semasa Pakatan Harapan mereka mengadakan satu program berbentuk rasmi menggunakan
penceramah dalam bahasa Cina, orang Melayu ada dihadapan. Di mana pemimpin-pemimpin
yang dikatakan jati diri tadi? Saya katakan jati diri ini bukan sahaja orang Melayu, orang
Cina dan India yang orang Malaysia itu mereka juga perlu ada jati diri. Tidak malukah
mereka menganggap pemimpin Malaysia, rakyat Malaysia? Tetapi tidak kira Melayu, Cina
dan India takut untuk menyatakan ini adalah salah, ini bercanggah dengan perlembagaan.
Bahkan dalam mesyuarat MKT saya bercakap perkara ini, tetapi tidak kesampaian. Dibawa
kepada laungan mesyuarat agong UMNO tidak sampai juga hujah-hujah, cadangan kita
supaya dibawa. Jadi saya rasa nasib kita jika berbalik kepada nasib, memang saya rasa itu
malang, semakin pudar. Akibat daripada luntur, kurikulum kita kurang memberi pendedahan
kepada pelajar. Liat isu sejarah kita dirombak-rombak. Jika ikut sejarah saya ingin
memberitahu, semua rakyat perlu tahu, mengikut sejarah kita orang Melayu dan kepimpinan
melayu merupakan kumpulan yang betul-betul hebat. Mengikut sejarah Roman dan Greek,
claudius ptolemy, second century kita dipangggil golden chersonese, golden peninsular.
Golden dirujuk kepada malay peninsular. Mengapa golden peninsular? Kita Semenanjung
Melayu ini dipanggil golden peninsular iaitu peninsular emas. Kenapa peninsular emas?
Mesti ada sebab mengapa dipanggil emas. Ini menunjukkan kita merupakan satu kumpulan
yang telah berjaya mewujudkan kerajaaan yang menjadikan negara kita negara yang cukup
mewah. Hinggakan tidak ada satu bangsa di dunia ini tidak mahu datang dan menziarah
negara kita ini. Semasa Kesultanan Melaka, apakah bangsa yang tidak datang? Mengapa
mereka tidak datang, tidak pergi ke tempat lain? Kedua, mereka datang kerana Kesultanan
Melaka merupakan petadbir 100 peratus cukup efisien dan cekap dan pentadbir itu ialah
Melayu. Kita mula 100 peratus dengan orang Melayu di bawa kesultanan melaka dan
dijadikan Melaka sebagai sebuah entrepot yang masyhur pada peringkat dunia. Satu
pelabuhan yang berperingkat antarabangsa, bahkan dipanggil venice of the east. Kita
disamakan dengan Vanice pada zaman itu. Maksudnya sejarahnya jika saya nak kaitkan
dengan yang lain, kita hebat. Tetapi dalam buku sejarah kita, ini semua dipadamkan. Semakin
lama semakin dipadamkan seolah-olah orang Melayu ini tidak pandai, orang melayu ini
malas. Jika orang Melayu tidak pandai, mereka tidak hebat macam itu. Jika Melayu tidak
pandai, tidak ada Cina, Arab yang datang lepas tu orang putih, Jepun, Belanda datang,
portugis datang, tidak ada negara lain yang mereka mahu datang kalau tidak ada isi di
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dalamnya. Saya belajar tentang Hang Tuah, sejarah Melaka, betapa Melaka itu cukup-cukup
hebat, semua pedagang datang dan yang mengawalnya orang Melayu. Kemudian, bila
kaum-kaum itu datang, datangnya British habis diberinya, jadi kita punya ahli habis
diberinya. British pula bersekongkol dengan pendatang-pendatang kerana
pendatang-pendatang ini lebih mudah dan murah. Kita orang Melayu kita ada taah dan British
kata kau duduk kampung dan British menzalimi orang Melayu, merosakkan, menjatuhkan
maruah dan martabat orang Melayu. Tetapi, masalahnya buku sejarah disebabkan tidak ada
political will ini isu sejarah dirombak-rombak, dimanupulasikan oleh pihak-pihak ini. Saya
belajar sejarah semasa sekolah, buku sejarah banyak ditulis oleh orang bukan Melayu, itu asli
dan tidak ada kacau-kacau, bahkan orang India dan Orang Cina yang bercerita tentang
kehebatan orang Melayu, asal usul melayu, sejarah Melayu. Pada hari ini makin lama makin
dikacau, buku sejarah kita habis mahu dihancurkan peranan UMNO, Melayu habis mahu
ditutupkan. Tetapi peranan komunis yang kononnya menjadi hero, menaikkan negara
Malaysia, orang Cina sahaja yang menaikkan negara Malaysia. Ini semua manipulasi dan
tidak kira Melayu atau bukan Melayu pemimpin-pemimpin ini jika mereka membuat perkara
ini saya menganggap mereka sebagai pengkhianat. Mereka telah cuba merabunkan mata
rakyat dengan hujah-hujah yang tidak betul. Saya mengharapkan dari segi sejarah ini kalau
boleh kita balik kepada sejarah asal. Buat rujukan kepada buku-buku lama, balik kepada
sejarah asal, sejarah kita dipermainkan, jawi pun sama, saya ingat semasa saya sekolah saya
belajjar jawi. Saya boleh membaca surat khabar jawi. Saya pelik, lama-lama zaman anak
saya, saya tidak nampak jawi. Siapa punya kerja? Kerajaan-kerajaan Melayu, mengapa jawi
kita hapuskan? Sekarang nak masuk jawi sikit pun dah puak-puak ini menghentam kita.
Macam kita ini pendatang pula. Hendak belajar bahasa dia boleh, nak tulis jawi tidak boleh,
diharamkan jangan sama sekali mereka berdemonstrasi dan kita jadi tidak betul. Kita tidak
melawan dan saya rasa, saya minta, saya mengharapkan kepimpinan yang baru ini betulkan
balik mengikut perlembagaan. Jangan bimbang dari segi ada majoriti, semak semula
perlembagaan, ikut perlembagaan 100 peratus, tidak kira Melayu, Cina, India ikut
perlembagaan. Itu saya rasa boleh membetulkan keadaan perlembagaan. Betul kita ikhlas,
mempunyai jati diri rakyat Malaysia yang tulen, jika tidak mereka bukan rakyat Malaysia,
mereka sepatutnya jangan bangga dan merapu sebagai rakyat Malaysia. Terima kasih.

Lokman Hakiem Abd Samad (moderator) = (1:12:29  – 1:14:11)

Terima kasih Tan Sri. Saya hendak baca beberapa komen sebelum kita teruskan kepada Puan
Zaharah. Pertama saya hendak bacakan daripada sahabat kita iaitu setuju surat khabar sudah
lama tidak ada, dulu kecil-kecil baca surat khabar jawi yang ini mengulas apa yang telah
disebut dan daripada Uzair katanya manuskrip Melayu juga mereka sapu, lepas itu jika kita
mahu, kena beli. Perkara ini berlaku di British Library. Seterusnya, daripada sahabat kita
mengatakan di samping kita perlu teruskan bercakap dan menyebarkan maklumat seberapa
luas yang boleh, kita juga perlu membuat sesuatu sebelum keadaan menjadi bertambah parah
dan yang terakhir saya hendak membacakan iaitu negara kita sudah beberapa tahun merdeka,
dari atas hingga ke bawah semua orang Melayu bumiputera yang diamanahkan untuk
mengurus tadbir negara. Segalanya sudah termaktub dalam perlembagaan negara. Mengapa
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ada lagi perjuangan yang tidak selesai? Kita mudah dijual beli dan disogok bagi pemudah
cara, oleh sebab itu banyak perkara tidak diambil serius. Bagi memasuki pusingan kedua ini,
kita hendak bertanya kepada Puan zaharah, setelah 22 bulan yang disebut oleh Tuan Syed dan
juga Tan Sri, kita telah melihat ada pelbagai cabaran terhadap agama dan bangsa.

Soalan: Apakah ancaman yang paling kritikal kalau kita hilang kuasa politik sepertimana
yang dibahasakan oleh Tan Sri dan Tuan Syed tadi, silakan.

Puan Zaharah Sulaiman (ahli panel) = (1:14:16 – 1:30:00)

Tan Sri dan juga Tuan Syed. Saya hendak tambah sedikit tentang yang dicakap oleh Tuan
Syed tadi mengenai ada orang Melayu mengeluh, Melayu ini terlampau disusukan. Saya
ingin berjumpa dan berbahas dengan sesiapa yang mengatakan Melayu ini telah terlampau
dimanjakan oleh perlembagaan. Saya rasa ini tidak betul kerana banyak hak-hak
keistimewaan orang Melayu sebenarnya tidak dilaksanakan oleh kerajaan. Malah, itu yang
sedang kita berbahas hari ini. Kedua, saya cuba sebut tadi, apabila kerajaan negeri menjual
tanah kepada bangsa asing berskala besar, apa yang patut persoalkan ialah sama ada kerajaan
negeri telah membuat kajian atau pemerhatian terhadap tanah itu berkenaan dengan perkara
yang di bawah tanah, 8 kaki, 10 kaki, 20 kaki di bawa tanah itu dah dibuat kajian oleh
kerajaan negeri sebelum tanah itu dijual kepada bangsa asing ini. Ini kerana penjualan tanah
kepada bangsa asing ini berbentuk skala besar. Kita khuatir nanti jika ada bahan-bahan galian
yang berharga di bawah itu yang kita tidak ketahhui kerana kerajaan negeri tidak membuat
pemerhatian terhadap status tanah itu. Saya sambung kepada soalan tadi, 22 bulan ni kita
melihat cabaran terhadap agama, bangsa dan negara. Kita lihat semasa kerajaan Pakatan
Harapan banyak aset-aset negara telah dijual dan juga entiti-entiti kepunyaan peribumi
melayu, aset-aset kerajaan yang disasarkan, yang mempunyai syarikat-syrikat yang
mengeluarkan profit yang banyak. Itu yang telah dijual, aset-aset yang dijual. Jadi, kalau kita
lihat aset yang telah dijual seperti intergrated healthcare IIH, Axiata singapura, saham axiata
Malaysia, Boustead hotel Royal Chulan, saham TNB, saham modenas, sebahagian daripada
bandar Malaysia IPP Arab Saudi, Prestigious hartanah Duo Singapura, saham CIMB,
bangunan Malaysia di Hong Kong, Lebuhraya di Jakarta, hotel Andaz Singapura, saham Ali
Baba, BDDO Unibank Filipina, konsesi Sime Dearby sebanyak seluas 220 000 hektar di
Liberia dan macam-macam lagi. Semua aset ini dijual lebih kurang dalam anggaran 40 bilion.
Itu ialah keuntungan yang kita dapat, keuntugan kertas sahaja, yang boleh hangus dalam
sekelip mata sahaja. Walhal asset-aset yang dijual itu ialah asset-aset yang kite sebut sebagai
the goose that lay, the golden eggs, iaitu aset-aset kerajaan yang mengeluarkan keuntungan
yang banyak kepada negara. Jadi, kalau kita jual habis sekejap sahaja, kalau kita simpan kita
dapat lama mendapat manfaatnya. Kedua ialah tanah-tanah anugerah istimewa yang diberi
oleh Tuhan, kita jual akan mendapat duit sekejap sahaja, tetapi tanah itu boleh dimanfaatkan
bila-bila masa sahaja, sampai ke anak cucu cicit. Saya banyak sebut, kita harus bertegas
dengan kerajaan supaya mengambil peduli tentang tanah-tanah rizab Melayu yang telah
diabaikan, diketepikan. Tentang apa yang terjadi selama 22 bulan itu, kita tidak mengambil
iktibar, tidak belajar dari sejarah. Apabila tolak ICERD dibuat, dan itu telah menjatuhkan
kerajaan Pakatan Harapan selama 22 bulan dan kerajaan Melayu baharu naik, kita kata
kerajaan dominan Melayu, kita beranggapan banyak perkara akan berubah kepada kebaikan.
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Tetapi yang kita lihat adalah perkara yang sama berlaku. Tanah dijual dalam skala besar, aset
dijual, permintaan-permintaan rakyat, cadangan-cadangan rakyat tidak didengar. Semua ini
jika kita sudah kehilangan kuasa politik ini, dikhuatiri walaupun kita disarankan untuk
mengundi kerajaan yang ada sekarang, tetapi tindakan mereka yang akan datang akan sama
ataupun akan berubah kepada kebaikan. Ramai yang bertanya, bukan sahaja saya yang
membawa rintihan rakyat ini, tetapi ramai lagi NGO, pertubuhan-pertubuhan lain
membangkitkan perkaara yang sama. Kalau kita lihat tidak ada perubaan langung, yang kita
lihat adalah ikutan daripada kerajaan yang lalu. Saya ada buat beberapa cadangan terhadap
tanah rizab Melayu ini, iaitu pilihan terakhir kita untuk mengatasi kesilapan-kesilapan yang
lalu, salama 22 bulan dan disambung lagi selama 15 bulan, saya mengesyorkan supaya
kerajaan menerima cadanga untuk mengenal pasti, membuat, sempadan pemetaan gazet
semula tanah rizab Melayu ini dan supaya kita boleh buat tambah nilai, kita boleh buat
pembangunan ke arah geopolitik, geoekonomi, geostratergi untuk pembangunan ekonomi
Melayu. Jika kita lihat semasa zaman Datuk Harun Idris beliau membuat pembukaan
kawasan-kawasan geopolitik yang kita panggil di shah Alam dan di Bangi. Itu adalah
usaha-usaha baik oleh Datuk Harun Idris. Jika kita lihat daripada selepas kemerdekaan
hingga ke ari ini, kebanyakan pembandaran dibuat di Kawasan bandar Cina. Tidak ada
dibangunkan di bandar-bandar melayu seeperti di Shah Alam dan bangi yang dibuat oleh
datuk harun idris dahulu. Jadi kita perlu bangkitkan balik ini pembngunan tanah rizab Melayu
ke arah geopolitik, geoekonomi di mana kita boleh lakukan pembangunan ekonomi melayu
secara berskala besar supaya impaknya lebih besar. Kalau kita lihat penguasaan tanah-tanah
di Malaysia, tiga ke empat orang bangsa asing sahaja penguasaan tanah mereka hampir satu
juta hektar, jadi kalau kita campurkan lagi yang lain-lain, saudagar-saudagar ataupun
bisnesman yang lain yang mempunyai tanah, kita khuatir kita tidak akan dapat mencapai kita
punya hak sebanyak 50 peratus. Saya amat khuatir kerana jika kita lihat dua ke tiga orang pun
sudah mencapai satu juta hektar. Ini amat bahaya, jadi saya cadangkan dan telah membuat
satu cadangan yang amat penting kerajaan mengadakan dan menubuhkan kementerian tanah
dan hak peribumi. Ini kerana untuk mengelolakan sebahagian besar 50 peratus kawasan tanah
di Semenanjung tanah Melayu ini adalah sepatutnya tanah rizab Melayu. Itu ialaah satu
portfolio yang amat besar untuk dibiarkan kepada kementerian-kementerian untuk
menjalankan kerja-kerja bantuan secara runcit-runcit. Jadi, apabila mereka membuat secara
runcit-runcit dapatan daripada hasil itupun kita dapat runcit-runcit, sedikit-sedikit. Kalau kita
buat consuladated, kita adakan satu kementerian di peringkat pusat untuk memantau
pembangunan di peringkat negeri, pembangunan tanah-tanah rizab melayu. Saya rasa itu
lebih berkesan kitab oleh buat satu lonjakan dan anjakan berimpak besar. Sebenarnya dia
punya cara-caranya, straterginya lebih banyak untuk diterangkan. Saya sudah buat dia punya
cadangan yang besar, iaitu kita boleh mengatasi atau sekarang ini kita boleh membuat satu
pangkalan data untuk perhati berapa banyak sebenarnya tanah rizab Melayu yang boleh
digunakan, disatukan, dibangunkan dan boleh menambahkan pekerja-pekerja pada
graduan-graduan yang tidak mempunyai pekerjaan harini dan hasil daripada itu kami telah
membuat satu perkiraan yang boleh mendapat hasil berlipat kali ganda mungkin dalam masa
dua tahun melebihi satu, dua trillion. Kalau kita buat pembangunan di atas tanah rizab
Melayu ini, dan pembangunan ini mestilah bersepadu, berskala besar, dan dapat membagikan
compartment dan segala pembangunan ini boleh membuat satu stopile dan kita tidak perlu
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mengharap kepada bangsa asing untuk kita menjalankan bisnes ini. Jika kita lihat di peringat
pertubuhan bangsa-bangsa bersatu, untuk menambah nilai tanah rizab orang-orang peribumi
di serata dunia yang mengatakan tanah-tanah rizab peribumi ini adalah terkunci, membeku
atau terpenjara. Pada hemat saya saya telah membuat satu pemerhatian yang amat lengkap
iaitu kitab oleh melepaskan istilah-istilah ini pada saya itu tidak benar kerana dikatakan tanah
rizab Melayu ini atau tanah rizab ini terkunci, terbeku atau terpenjara. Itu ialah satu andaian
atau satu istilah yang dibina supaya tanah rizab Mleyau ini tidak dapat dibangunkan.
Sebenarnya tanah rizab Melayu ini sebenarnya kalau dibangunkan saya rasa lebih berharga
lagi daripada tanah freehold. Jika kita tidak lakukannya kita tidak tahu, kite kena lakukan,
baharu kita dapat tahu yang tanah rizab Melayu ini boleh menolong membangunkan ekonomi
orang Melayu secara berimpak besar sebenarnya. Pemimpin-pemimpin kita harus berfikir di
luar kotak kalau mereka tidak berfikir di luar kotak dan masih berfikir lagi tanah rizab
Melayu ini tidak berharga, jadi di situ kita menghadapai satu malapetaka dan bencana yang
besar. Kita haruslah memberi pendidikan yang lebih kepada pemimpin iaitu tanah rizab
Melayu ini sudah lama sangat diketepikan, dianiaya, dilupuskan, serta berlarutan selama 100
tahun. Semenjak tanah rizab dimulakan sehingga hari ini, tidak ada perubahan baik yang
dibuat di atas tanah rizab Melayu. Berbalik kepada soalan tadi, apakah yang akan terjadi, jika
kerajaan tidak berbuat apa-apa? apakah yang akan terjadi kepada politik Melayu? Pada hemat
saya, mudah sahaja, kita akan kehilangan negara ini seperti orang Melayu kehilangan negeri
Champa, negeri Siam, orang Palestin keilangan negaranya. Jadi, jika kita tidak sedar pada
hari ini kita akan menjadi satu bangsa yang tersungkur dan tidak akan ada lagi di dalam peta
dunia negara Malaysia ini. Saya harap dapat disambung lagi ole Tuan Syed dan juga Tan Sri.
Terima kasih.

Lokman Hakiem Abd Samad (moderator) = (1:30:01  – 1:30:35)

Baik, terima kasih diucapkan kepada puan Zaharah. Nampaknya kita punya penonton pun
semakin rancak. Adakah para panel okay jika lanjutkan sedikit masa? Hal ini demikian
kerana penonton kita juga masih tidak turun, mungkin bertambah-tamba lagi. Kita hendak
bertanya kepada Tuan Syed, ada satu soalan iaitu raja-raja Melayu merupakan tonggak
agama, bangsa dan negara. Tapi tadi kita ada sebut tentang geng-geng liberal ini sudah ada.

Soalan: Bagaimana pula dengan ancaman Gerakan republik Malaysia? Siapa dalangnya?
Silakan Tuan.

Tuan Syed Hassan Syed Ali (ahli panel) = (1:30:42 – 1:47:02)

Ya, sebelum itu saya hendak sentuh sedikit berkenaan dengan Tan Sri dan Puan Zaharah
sebutkan tadi, sebelum saya sentuh tentang raja-raja Melayu. Politic will itu memang betul.
Kita juga tahu kedudukan politik, kuasa politik Melayu sudah tidak mendapat majoriti seperti
dulu. Tapi, jika kita kira semula, jumlah pemimpin Melayu dalam parlimen majoriti Melayu
tetapi dalam soal kepentingan Melayu, bahasa, tanah dan apa-apa sahaja kepentingan Melayu
mereka tidak boleh bersatu. Bukan tiada kuasa, kuasa mereka lebih daripada 50 peratus,
mungkin sehingga 60 peratus jumlah kerusi ahli parlimen Melayu, yang tiada majoriti ialah
kerajaan. Tetapi Melayu punya pemimpin dalam parlimen majoriti. Mengapa tidak boleh
bersatu dalam satu perkara penting untuk orang Melayu? Mengapa ahli parlimen Cina boleh
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bersatu hati tidak mengira parti memperjuangkan nasib sekolah CIna mereka,
memperjuangkan nasib kaum mereka, mendesak macam-macam? Mengapa pemimpin
Melayu walaupun berbeza parti politik tetapi dalam institusi Melayu dan Islam tidak boleh
bersama? Bersatu di situ sahaja, tidak perlu bersatu dalam satu parti untuk jadikan majoriti
besar, tidak perlu. Mereka perlu bersama-sama dalam perkara Melayu. Hal ini yang
dikecewakan oleh orang-orang Melayu seolah-olah tidak tahu bermain dengan politik orang
Melayu. Yang bijak main politik adalah orang Cina, dalam isu kepentingan bangsa mereka
boleh bersatu, mereka berebut kuasa untuk berjuang demi bangsa mereka. Orang Melayu
berebut kuasa demi perut masing-masing, kepentingan kroni, mahu berkuasa tetapi suda ada
kuasa tidak tahu berpakat, berjumpa dngan ahli parlimen Melayu di bahagian pembangkang.
Tetapi masing-masing hendak tarik sokongan Cina, masing-masingg lemau di situ. Ini yang
dikecewakan sangat oleh orang Melayu. Orang politik Melayu main politik tidak seperti
kaum lain main politik. saya ingatkan ada kabinet baharu ini, Tan Sri tersenarai
sekurang-kurangnya menjadi Menteri Pelajaran, orang yang ada latar belakang pendidikan
dan berpengalaman. Tetapi orang yang tidak ada kualiti diletakkan sebagai Menteri
Pendidikan Tinggi, masuk-masuk terus mengajar murid, pelajar yang tiada membuat apa-apa
di rumah disebabkan PKP buat tiktok, lawan tiktok siapa yang paling menarik. Ini adalah
antara punca-punca jati diri anak-anak Melayu kita ini makin teruk. Melayan tiktok dan ini
semua tiktok ini mengkhayalkan, banyak lagi perkaara yang berfaedah. Ini yang kita sedih,
ada orang yang bijak pandai seperti Tan Sri tidak mahu diangkat. Berkaitan dengan Tan Sri
sebut tadi pemimpin atas, Tan Sri saya tahu ada orang cakap Tan Sri pernah menyuarakan
isu-isu Melayu ini, tetapi diherdik oleh pemimpin atasan sebab seolah-olah Tan Sri tidak
faham perjuangan. Tetapi sebenarnya mereka yang tidak faham tentang perjuangan, mereka
lebih mementingkan kuasa supaya tidak hilang. Kuasa untuk diri sendiri, kepentingan
keluarga. Tan Sri sebutkan tadi, pemimpin Melayu mengatakan kita pemimpin semua kaum.
Tetapi pemimpin kaum lain seperti Cina dia tidak ada sebut, pemimpin semua kaum. Dia
pemimpin kaum dia. India tiada sebut pun mereka pemimpin semua kaum. Dia buat
kerja-kerja semua untuk kaum dia. Kita sahaja sibuk pemimpin semua kaum. Ini yang kadang
kita pelik. Memang betullah apabila menjadi kerajaan kena jaga semua kaum, jika hendak
berikan sama rata perhatian, meninggalkan kepentingan Melayu itu sudah tidak betul. Jangan
buat parti Melayu jika begitu. Jadi parti berbilang kaum. Kedua, Tan Sri sebut tentang
berkenaan dengan perlembagaan. Perlembagaan kita sudah sentuh berkenaan dengan raja
Melayu. Semua sepatutnya berlandaskan kepada perlembagaan negara. Kita tidak boleh
tentang kuasa tidak cukup besar, kita terpaksa langar perlembagaan negara. Banyak yang
telah berlaku sekarang betul-betul bertentangan dengan perlembagaan negara. Bagi
peruntukan kepada sekolah Cina, bagi perutukan kepada sekolah swasta cina. Itu semua
bertentangan denngan perlembagaan negara tetapi, ini tidak boleh hendak buat apa. Ini yang
saya cukup kecewa, jadi apabila bercakap tentang perlembagaan negara semua rakyat kena
akur bahawa kita ada raja-raja Melayu. Apabila kita ada raja-raja Melayu yang begitu kuat
sekali dia punya tahap di dalam perlembagaan negara kita, semua rakyat tidak kira bangsa
perlu hormat, patuh atau taat dengan raja-raja Melayu sepertimana dalam rukun negara. Kita
agak berkaitan dengan usaha wujud ancaman gerakan republic Malaysia ini pada saya
memang ada antaranya sebab di belakang yang sebenarnya yang jadi ke depan yang jadi
menentang raja-raja Melayu yang cuba hendak menghilangkan kuasa Melayu atau hendak
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menghilangkan institusi raja Melayu ini yang kita sedih itu lihat anak-anak Melayu kita
sendiri, bangsa kita sendiri yang beria-ria. Sudah berapa kes berkaitan dengan ni, tapi kita
tahu bila mereka sudah ditangkap, mereka ditahan, anak-anak Melayu ini yang didapati cuba
menghina raja-raja Melayu. Tetapi kaum-kaum lain, ahli parlimen lain beria-ria cuba hendak
mempertahankan mereka sanggup pergi ke balai polis, menunngu mereka, ambil berat
mereka, kita boleh lihat siapa mereka ini, seseorang di belakang mereka sebenarnya yang
cuba untuk menghilangkan kuasa raja-raja ataupun hendak menghilangkan institusi raja-raja.
Kita tahu ini memang gerakan-gerakan yang mahu menjadikan negara sebagaai negara
republic. Tetapi yang sedihnya tidak ada satu tindakan tegas atau hukuman yang betul-betul
boleh memberi pengajaran kepada semua pihak supaya institusi raja-raja Melayu jangan cuba
disentuh. Jangan ada terniat pun, jangan ada apa-apa fikir atau ada apa-apa yang terasa dalam
pengurusan atau mahu menghapuskan sistem raja. Ini kita perlu ambil iktibar supaya raja-raja
Melayu ialah dinding pertahanan terakhir untuk orang Melayu bergantung. Kita
mengharapkan ini, tetapi kita juga perlu lihat, ada sesetengahnya bila tindakan-tindakan
sesetengah mereka yang anti raja-raja Melayu ini membuat kenyataan-kenyataan makin lama
makin hari mendapat sokongan ramai rakyat. Terutamanya dalam kalangan orang Melayu
kerana ada juga kesilapan. Tetapi kita perlu berterus terang, kita perlu berani bercakap supaya
perkara ini dapat diperbetulkan. Apabila rakyat dulu, pada tahun 60-an, 70-an kita lihat
anak-anak raja berpakaian hebat, dengan kemewahannya, rakyat pada masa itu lihat seronok
melihat raja-raja. Tapi sekarang ini kalau keluarga raja, anak-anak raja bermewah-mewahan
tunjuk kepada rakyat dalam media sosial, rakyat tidak suka, tidak kagum malah rakyat
meluat. Ini yang membuatkan penambahan atau peningkatan pihak-pihak yang anti dengan
istana. Jadi, kita juga mengharapkan daripada pihak istana supaya menjaga kepentingan
orang Melayu dalam perlembagaan negara juga memang disebut bahawa raja-raja Melayu
adalah penjaga kepada kepentingan Melayu dan Islam. Tetapi tanah yang begitu banyak
hilang, tanah rizab Melayu yang dibiarkan begtu sahaja oleh pemimpin-pemimpin, kepada
siapa lagi yang kita hendak mengadu? kalau daripada istana. Malah kita sudah membuat
pelbagai forum, memorandum dan dihantar kepada istana, tetapi tidak ada apa-apa yang
berkesan tindakan kita. Saya tidak tahu sama ada tuanku-tuanku pernah menyuarakan isu-isu
ini kepada pemimpin-pemimpin Melayu di negeri mereka ataupun menteri-menteri besar
mereka, mengapa jadi begini? Mengapa orang Melayu bising tentang hilangnya tanah
Melayu? Tetapi dilihat dengan keadaan tidak ada peningkatan balik tanah-tanah rizab
Melayu, saya percaya tidak ada ambil peduli oleh istana. Kita harap dan kita sudah hilang
macam-macam, bahasa dan kita tidak ada harapan lagi dengan pemimpin Melayu dan
sekarang kita hanya bergantung kepada raja-raja Melayu. Jadi, raja-raja Melayu perlu
mengambil iktibar perkara ini dan kita sudah selalu menyuarakan, malah memorandum juga
kalau kita pergi hantar hanya hantar jumpa pegawai atau di luar pagar sahaja. Hendak
berjumpa dengan raja-raja Melayu cukup susah untuk wakil-wakil NGO ini. Alhamdulillah,
PERKASA dapat berjumpa mengadap Sultan Johor iaitu kepimpinan PERKASA negeri
Johor. Kita belum pernah berpeluang berjumpa dengan raja Melayu untuk menyampaikan
sendiri, luahkan sendiri tentang perkara yang kita rasa kecewa dengan kepimpinan Melayu.
Kita juga lihat ini mungkin penyiasat-penyiasat istana supaya menjauhi NGO-NGO yang
nampak ekstrim seperti PERKASA ini. Kita pernah menjemput seorang sultan supaya
merasmikan AGM pertama kita, Beliau menghantar surat kepada kita bersetuju, akhirnya
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tarik diri kerana penyiasat-penyiasat yang menasihatkan tuanku supaya jangan datang, tetapi
PERKASA masih lagi terus memperjuangkan institusi raja-raja melayu pada kita masih lagi
penting dan kita banyak membuat laporan polis tentang mana-mana pihak yang biadap atau
hina raja-raja kita antara yang selalu kena ke depan, dan sanggup mempertahankan institusi
raja-raja kalau orang Melayu juga tidak dapat dibela, jangan kata pemimpin Melayu, tetapi
raja-raja Melayu juga lepas tangan. Saya harap apa yang saya katakana malam ini terhadap
raja-raja Melayu dikatakan penghinaan, tidak mengapa saya menerima hukuman, terima
apa-apa tindakan terhadap saya, tetapi inilah luahan orang-orang Melayu yang bimbang tahap
kebencian kepada istana itu meningkat dan boleh terbabit dengan gerakan-gerakan yang
menjadikan Malaysia sebagai republik. Kita kena terima bahawa banyak negara yang
mempunyai sistem raja akhirnya jadi republik dan jangan selesa jika kita sudah ada raja dan
akan kekal selamanya apabila orang Melayu tidak mempunyai tanah sendiri, tiada kuasa dan
tidak ada apa-apa lagi pada orang Melayu, tiada lagi suara-suara yang hendak melaungkan
“Daulat Tuanku” dan yang selalu melaungkan “Daulat Tuanku” ialah orang-orang melayu.
Saya harap luahan ataupun keluhan orang-orang Melayu dapat didengari oleh raja-raja
Melayu, di mana dalam keadaan sekarang semua pemimpin-pemimpin Melayu jadi bacul,
berebut kuasa, bukan hendak membela bangsa, malah menjual, menggadai dan
menghilangkan kepentingan Melayu dan Islam. Walau bagaimanapun, PERKASA masih lagi
terus kekal memperkasakan institusi raja-raja Melayu dalam PERKASA punya perlembagaan
dalam senarai ketiga selepas berkaitan dengan agama, mempertahankan agama,
memperkasakan bahasa Melayu dan ketiga mempertahankan insititusi raja-raja kekal di sana.
Masih lagi kita percaya suatu hari raja-raja yang boleh melindungi kepentingan Melayu dan
Islam daripada pengkhianat-pengkhianat bangsa yang dipanggil pemimpin-pemimpin negaa
Melayu. Saya terus terang tadi kerana saya sangat kecewa mendengar perkara yang Tan Sri
luahkan tadi, saya berterima kasih kepada Tan Sri luahan tadi, itu dari segi satu parti, yang
orang rakyat di bawah maacam saya ini saya lihat orang melayu, anti-Melayu sudah ada
majoriti di parlimen tidak boleh bersatu dalam isu-isu Melayu dan Islam. Sedikit lagi yang
saya ingin sentuh tentang Puan Zaharah cakapkan, tentang aset-aset mengeluarkan
keuntungan tempoh lama dijual. Ini yang mula-mula saya katakana tadi, pemimpin lama buat
harta dan aset, digadaikan oleh pemimpin-pemimpin baharu sekarang ini. Kita tidak kisah
kalau setakat hendak menjual syarikat yang untung dari segi pengurusan atau
syarikat-syarikat perkhidmatan tetapi yang kita kesal syarikat yang untung yang banyak
hartanah, banyak tanah, yang itu dijual. Itu betul-betul saya tidak faham, mereka tidak fikir
masa depan bangsa berfikir tentang apa yang mereka dapat, bukannya negara dapat. Terima
kasih.

Lokman Hakiem Abd Samad (moderator) = (1:47:03 – 1:47:30 )

Terima kasih diucapkan kepada Tuan Syed, dan seterusnya kita hendak beralih kepada Tan
Sri tentang soalan kita iaitu Islam ialah agama persekutuan. Jati diri melayu itu sendiri tidak
terpisah daripada Islam kalau diikutkan.

Soalan: Tetapi pada abad ke-21 ini, apakah cabaran terbesar untuk kita kekalkan jati diri
Melayu yang semakin senipis kulit bawang ini? Silakan.
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Prof. Emeritus Tan Sri Dr. Ibrahim Abu Shah (ahli panel) = (1:47:31 – 2:07:22)

Terima kasih kepada puan Zaharah dan Tuan Syed, memang saya setuju dan saya juga
bimbang sama, saya setuju kita boleh berlainan parti tetapi mengapa kita tidak boleh ikut cara
kaum-kaum lain seperti kaum-kaum Cina mereka berbagai parti tetapi dalam isu-su
kepentingan bangsa mereka, isu pendidikan, bahasa mereka dan lain-lain. Mereka akan
bermati-mati mempertahankan, mereka tetap bersatu walaupun berlainan parti. Saya setuju
kalau boleh kita merayu pada malam ini pemimpin-pemimpin parti politik Melayu walaupun
berbagai parti, walaupun susah hendak bersatu sekurang-kurangnya kita bercakap tentang
perkara ini, bersatulah kita dalam isu-isu bangsa dan agama kita, walaupun berlainan parti.
Kedua, soalan yang diberikan kepada saya tadi, saya hendak melihat kepada satu sudut iaitu
kita sudah pasti apabila kita bercakap dari segi jati diri bagi orang Melayu ini berkaitan
dengan agama Islam, tidak boleh lari agama Islam, budaya Melayu kita, bahasa Melayu, adat
Melayu, dan apatah lagi negara kita ini sebuah negara yang mempunyai majoriti orang
Melayu yang beragama Islam. Maka dengan itu perjuangan untuk menjadikan agama Islam
sebagai agama rasmi negara adalah penting kerana Malaysia merupakan negara asal Melayu
yang beragama Islam. Maka kita tidak boleh takut dan tidak boleh malu apabila kita
memeprtahankan agama dalam konteks menentukan kepentingan bangsa dan jati diri Melayu
itu. Saya tertarik dan hhendak menjawab, malangnya soalan tadi mengatakan abad ke-21,
apakah cabaran untuk kekalkan jati diri Melayu ini? Dalam konteks agama mungkin banyak
orang tidak perasan, saya sudah bercakap perkara ini banyak kali bahkan saya masih ingat
semasa saya berusaha untuk menyatupadukan orang-orang Melayu, saya menghubungi
parti-paarti politik tertentu dan mengadakan satu bentuk perbincangan dan pelbagai lagi
supaya kita bersatu dengan alasan kita mempunyai cabaran yang cukup besar pada peringkat
global. Cabara ini apabila kita memasuki abad ke-21. Apabila memasuki abad ke-21 asal
usulnya dengan isu World Trade centre. Isu ini telah mula iaitu perasaan benci kepada Islam,
selepas World Trade Centre mereka berusaha untuk menjatuhkan Islam di peringkaat dunia.
Maka, berlakunya di Arab Spring itu ada dia punya implikasi dan percaturan. Jadi, tuan-tuan
lihat apabila kita bercakap abad ke-21 ini, ianya berbeza dari dahulu tiba-tiba bertukar kerana
dengan World Trade Centre berlaku, maka pihak-pihak zionis yang dipelopori oleh
negara-negara tersebut. Mereka telah bersumpah, kalau saya memetik petikan itu dalam
bahasa Inggeris yang saya baca itulah sumpah mereka. Dia kata “the whole world will reach
war of islam” maka seluruh negara akan mengisytiharkan peperangan terhadap Islam.
Sehingga dia kata Islam akan lupus selamanya di peringkat dunia. Melainkan Islam converse
itself, melainkan ianya dimurtadkan. Saya ikut daripada buku orang putih, ini bukan orang
Melayu tulis. Itu stratergi di peringkat global iaitu saya selalu dalam ceramah saya sebelum
PRU ke-14 sekali pun, saya sampaikan pesanan ini termasuk kepada parti-parti politik iaitu
kita sebagai orang Islam, dalam satu suasana yang cukup berbahaya cabaran di peringkat
global iaitu cabaran menggunakan kumpulan dalam negara ini yang juga mempunyai cita-cita
yang sama akan menghapuskan dan melemahkan orang-orang Melayu yang beragama Islam
di Malaysia ini. Ini satu perkara yang saya katakan tadi cukup jelas dan saya tidak perlu
terangkan. Tuan-tuan lihatlah sebelum PRU ke-14, tuan-tuan bukalah video-video yang
berlaku mereka ramai-ramai di Johor, bukalah video itu tidak perlu saya terangkan, cukup
banyak video. Cukup jelas dan ini bukan dongengan. Kita ada bukti yang sahih dengan video
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dan ucapan. Mereka bersumpah bahawa Putrajaya akan diambil. Bagaimana kita yang
golongan-golongan ini di peringkat dunia. Bukan sahaja dibuat di sini, malah berada di
negara-negara luar bahkan di Afrika Selatan juga ada kumpulan-kumpulan ini yang
mengaitkan tentang kedudukan Malaysia ini dan mereka akan memastikan, iaitu terus terang
dalam buku ini mengatakan gerakan evangelical christian zionism yang walaupun kita
kaitkan dengan one world order, macam-macam lagi. Tetapi gerakan evangelical christian
zionism. Yang ingin saya katakan ini masalah yang saya cakap tadi kita apa salah walaupun
kita berlainan parti tetapi ada isu kita bersatu. Yang sebenar gerakan ini saya spesifik dalam
buku ini, buku ini bukan saya quote dan ini bukan perkataan saya. Di dalam buku ini
mengaitkan parti DAP. Saya berani cakap, siapa nak saman saya saya akan keluarkan buku
itu. Parti ini dikatakan bukan sahaja merupakan satu parti tetapi satu gerakan agama
evangelical christian zionism dan nama-nama saya nak sebut pun saya berani beberapa
pemimpin dalam parti itu ada dalam buku tersebut. Itu dijelaskan dalam buku tersebut,
nama-nama itu ramai dalam buku tersebut. Saya ingat dalam dewan negara apabila saya
nyatakan dalam dewan negara tiba-tiba satuorang Melayu sebagai naib presiden DAP ketika
itu, dia bangun dia tanya saya balik “saya hendak bertanya Yang Berhormat, apakah salahnya
Pulau Pinang menjadi sebuah negeri Kristian?” Pemikiran kita ini telah dirosakkan tanpa kita
sedari oleh kumpulan-kumpulan ini seperti yang kita tahu mereka mengatakan gunakan
Melayu. Ini juga bukan perkataan saya, yang sebenarnya memang kumpulan ini dilatih oleh
Israel untuk menjatuhkan kepimpinan Melayu yang ada, melemahkan jika kita lihat pada hari
ini bagaimana mereka meresapi bukan sahaja dalam parti-parti politik Melayu, seperti Tuan
Syed katakan tadi. Budak-budak Melayu sendiri pun, jadi kita pun peliik macam aman
budak-budak melayu bolej sertai DAP. Minta maaf cakap, kalau dia sertai PAS atau PKR
saya tidak marah juga, sertai PUTRA juga saya tidak marah, tetapi DAP. Otak mereka telah
hancur kerana dalam buku ini yang pertama mereka mahu memurtadkan dan dalam buku ini
juga mereka mengatakan mereka akan meliberalkan dan mempluralkan. Perkataan liberal dan
plural. Pluralisme ini bermaksud dalam bahasa Inggeris iaitu to contain the economy the
politic and social cukture of the Muslim bermakna untuk menekan iaitu bukan sahaja
bercakap dari segi murtad di Malaysia ini, kerana murtad ini bukan perkara baharu. Saya
masih ingat selepas saya bersara dari UiTM saya bergerak di seluruh Malaysia di dalam
kumpulan kaami pada masa itu himpun selaamtkan akidah saya bagi ceramah di Stadium
Melawati bersama dengan pemimpin parti lain pun ada untuk demi melayu saya tidak kisah
latar belakang parti politik tetapi demi Islam, beri ceramah di Stadium melawati, saya pergi
ke Seremban dan saya menyatakan inilah masalah semua orang Melayu Islam perlu bersatu
kerana kita menghadapi satu masalah yang cukup besar seperti Puan Zaharah cakapkan tadi,
tanah kita akan habis, ini betul-betul akan habis kerana stratergi ini untuk pengetahhuan
tuan-tuan macam tuan syed kata memang tela dinyatakan dengan terang bahhawa suatu hari
negara ini akan jadi republik dan tuan-tuan buka semula manifesto DAP matlamat DAP iaitu
republic is still there. Masih di situ dan mereka tidak akan menarik balik. Semasa PH
memerintah, saya dengan jelas saya mengatakan kalau sekiranya DAP boleh menarik balik
segala matlamat-matlamat yang bercanggah dengan negara dan dengan orang Melayu di sini
termasuk menjadikan negara kita republik termasuk menghapuskan raja-raja Melayu,
menghapuskan hak keistimewaan orang Melayu, saya kata saya tidak kisah kita boleh sertai
dan sokong mereka, sampai begitu saya bercakap. Sebab saya tahu mereka tidak akan tarik
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dan mmereka telah mempengaruhi orang Melayu bijak pandai sekalipun jadi ahli mereka,
bertanding untuk mereka dan puak-puak ini percaya 100 peratus yang bangsa melayu ini
memang tidak berguna, memang boleh dihapuskan pemikiran mereka rosak kerana dalam
buku ini mengatakan inilah pemikiran liberal dan plural. Anak-anak kita pada harini
tuan-tuan tahu bukan sahaja murtad, budak-budak kita yang terlibat dengan perkara yang
liberal dan plural. Terlampau liberal pemikirannya, sehingga agama pun tidak ada pada
mereka. Mereka secara terang-terangan kita lihat video bahawa mereka menyatakan
kedudukan mereka terhadap agama Islam. Mereka tidak takut dan tidak rasa malu kerana apa
engikut buku ini satu stratergi yang telah tersusun, sedar tidak sedar dan stratergi untuk
memecahbelahkan orang Islam dan menggunakan kita sampai mereka mengatakan
menggunakan bahkan orang-oraang bukan Islam sekalipun menggunakan orang Cina,
Kristian yang merupakan kumpulan yang baik buku ini kata there are chinese and the
christian they are good people. Tetapi mereka telah dijadikan, digunakan sebagai trojan horse
perkataan-perkataan dalam buku semua ada tanpa disedari kerana gerakan ini memang licik
yang saya katakan tadi kalau hasrat mereka yang sebenarnya Arab Spring di dalam bacaan
buku-buku saya malaysia memang salah satunya negara yang tersenarai sebenarnya.
Maksudnya perkara ini akan berlaku kalau kita seperti ini masih pemimpin-pemimpin
malaysia, melayu dan bukan melay tidak mempunyai jati diri mereka, akhirnya walaupun
DAP mengatakan hanya 42 kerusi tetapi mereka dominan dan mereka bole membawa apa
yang mereka hendak isu-isu ke parlimen yang mesti disokong oleh pemimpin Melayu yang
memerlukan bantuan daripada DAP untuk hidup. Pengakhiran undang-undang akan turut dan
tiga fasa yang saya jelaskan yang fasa yang akhir negara kita akan menjadi republik dan
tuan-tuan pun tahu mereka telah mengumumkan pada tahun 2030 negara akan jadi...(tidak
jelas) itu bukan main-main memang mereka suda rancang. Itu sebabnya perkara ini bukan
main-main, kerana perkara ini boleh berlaku kerana kita lihat di Arab Spring saya sudah
tengok negara ini sebelum di arab spring saya berada di Libya libya lebih catik daripada kita
yang sebenarnya, lebih hebat, pendidikan diberi percuma, hendak kahwin juga dapat elaun,
nak buat rumah dapat bantuan, nak sambung belajar di luar negara pelajar Libya dapat, tetapi
akhirnya Gadaffi dibunuh, siapa yang bunuh? Orang dalam juga yang bunuh dan
bersekongkol dengan kuasa-kuasa besar. Tidak ada salah Gadaffi dan Saddam tetapi yang
salahnya kita sekarang sedang digunakan dan melalui gerakan global untuk menjahanamkan
kita. Ini satu perkara yang saya hendak terangkan mereka menggunakan strategi yang cukup
cukup licik. Kalau kita orang malaysia tidak faham, bukan sahaja tanah habis, kuasa, bahkan
agama juga di Malaysia ini akan saya juga tidak tahu apa akan jadi sebab jika ini berlaku saya
terus terang cakap, jika ini berlaku jangan ingat kita kata tidak boleh kberlaku kerana negara
kita ada raja-raja melayu. Tidak boleh berlaku kerana pemimpin-pemimpin melayu PM
melayu, MB Melayu semua melayu tetapi jika kita tukar perlembagaan, maka akan terjadi.
Perlembagaan boleh ditukar dalam perlembagaan tidak mengatakan orang bukan Melayu
tidak boleh jadi PM. Dalam perlembagaan tidak ada mengatakan Singapura boleh masuk
semula. Maksudnya 2030 boleh berlaku, semua habis, tanah habis. Bahkan dalam
pemerhatian saya jika ikutkan cara israel menaklukan palestin, sikit sahaja yang tinggal.
Berlaku di negara-negara islam mereka juga kalau tidak berjaya hendak angkat semua
sekaligus mereka akan pecakan kepada dua. Dipecahkan kepada dua iaitu North Sudan,
south sudan buat sementara waktu. Jadi malaysia pun boleh juga dibahagikan, ini bukan saya
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cakap, ini daripada buku dan boleh dibahagikan. Engkau orang melayu kau ramai kau ambil
yang ni, Perlis, Kedah, Kelantan, Terengganu, ni sebelah sini kau punya sebelah sini mula
dengan Pulau Pinang, Perak, Selangor, Melaka, Negeri Sembilan dan Johor kami punya
termasuk sabah dan sarawak. Selepas itu, perlahan-lahan dia akan angkat semua macam di
Palestin. Akhirnya semua diangkut. Kalau kita masih leka orang melayu masih tidak faham,
orang Islam masih tidak faham, apa-apa parti dalam Malaysia ini juga tidak faham, dan lebih
mementingkan kepentingan diri, kuasa, duit. Terus terang saya katakan apa yang kita
bincangkan ini akan menjadi realiti dan apa yang akan berlaku pada orang-orang rakyat
Syria, anak-anak Syria, wanita-wanita, isteri orang Syria yang mati di lautan mediterranian.
Syria juga merupakan negara yang cukup cantik, lebih cantik daripada kita sebenarnya saya
sudah pergi ke negara ini sebelum ke Arab Spring. Orang mungkin tidak percaya sebab saya
sebagai orang akademik saya membaca dan percaya ianya boleh berlaku. Jika kita tidak
berhati-hati ianya boleh berlaku. Apa yang kita ada sekarang? Tanah sudah tidak ada,
ekonomi, apa yang kita ada, minta maaf saya cakap. Seperti Tun Dr. Mahathir pernah
bercakap cabutkan bangunan mereka, kita sudah tidak ada dan yang tinggal mungkin
petronas, itu juga sekarang ini bukan kita punya semenjak Pakatan Harapan ada, habis
dikacaunya. Habis dilelong semuanya, dan apa yang kita ada? Politik pun sekarang mereka
dominan. Siapa hendak memerintah? Orang lain hendak memerintah mesti meminta bantuan
daripada mereka. Apa yang hendak jadi dengan kita? Saya terus terang mengatakan
pengalaaman saya semenjak saya menjadi pelajar ITM berumur 21 tahun dahulu,
menyampaikan hasrat ini sampai lah seakrang dari jadi budak sampai menjadi datuk budak,
saya tidak berenti menyampaikan pesanan ini. Adakala saya berasa tersinggung tetapi saya
pernah bercakap dengan rakan-rakan saya di dalam memperjuangkan untuk nasib bangsa dan
agama kita ini kita tidak boleh berputus asa. Terutamanya NGO tidak boleh berputus asa, kita
perlu teruskan, we cannot give up. Kita mengharapkan ada cahaya di hujung terowong, kita
mengharapkan dalam konsep ini saya minta kesedaran kepada pemimpin-pemimpin Melayu
di malaysia ini, pemimpin Islam bersatulah bersama-sama mempertahankan bangsa dan
negara kita. Jika tidak saya kata terus terang, kita akan habis. Saya mengharapkan kita maju,
kita mempertahankan maruah dan martabat, sebab kita tidak bersatu kita bergdauh macam
ini, kita bukan maju kita bukan mempertahankan maruah dan martabat kita akan mati. Sekian
terima kasih.

Lokman Hakiem Abd Samad (moderator) = (2:07:23 – 2:09:45)

Baik terima kasih Tan sri. Saya Cuma boleh pilih lima sahaja komen yang terbaik, memang
komen agak banyak dan saya akan ambil yang pertama iaitu tuan puan memang kita harus
bimbang, tetapi yakinlah setelah karat besi ini dibakar dan dicanai maka lahir besi yang waja
untuk kerja perjuangan. Insya-Allah. Kedua, tentang bacaan iaitu generasi Melayu sekarang
pula semakin malas membaca dan berfikir. Jadi mudahlah kena makan, tunggang dan
akhirnya menjadi pencacai dan balaci puak itu. Seterusnya yang ketiga ialah kebanyakan
orang Melayu mana tanah Melayu semata-mata miskin berbanding dengan orang Cina, orang
India pun maju sudah pandai berbanding dengan Melayu hanya jawatan tinggal, agak
mencabar ya saya nak membacanya. Saya akan pilih lagi dua iaitu kepercayaan
pemimpin-pemimpin Melayu amat goyah kerana tidak membudayakan iman. Boleh lacurkan
parti untuk dapatkan sokongan orang bukan Islam semata-mata untuk berkuasa. Padahal
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kuasa yang diperoleh hanyalah kuasa yang ikut kehendak orang bukan Islam. Hendak
haramkan judi dan arak pun tidak boleh. Lebih ramai terlajak makan rasua kerana iman yang
koyak. Seterusnya saya mahu bacakan iaitu 60 tahun pemimpin Melayu memerintah dan
kebanyakan bangsa Melayu masih hidup daif lagi. Hanya sekadar nama sahaja Tanah
Melayu, yang kaya raya bangsa lain dan terakhir komen daripada penonton kita iaitu
kelemahan orang Islam sekarang kerana serangan pemikiran atau fahaman liberalism,
modenisme, sekularisme, pluralisme dan sebagainya. Akidah umat islam mula terhakis,
hilang cinta agama, cinta bangsa maka lahirla cinta dunia dan mula luntur perjuangan
mempertahankan Islam. Baik, jadi untuk ke baagian kesimpulan kita beri panel seminit atau
dua minit, mungkin kita mulakan denga puan Zaharah tentang topik pada malam ini iaitu
tanah orang Melayu semakin hilang, apa lagi yang hilang? Silakan.

Puan Zaharah Sulaiman (ahli panel) = (2:09:46 – 2:13:46)

Terima kasih Tuan Lokman. Pencerahan daripada Tan Sri Ibrahim Shah tadi amat
membimbangkan sebenarnya. Kita bukan sahaja hilang jati diri, tetapi sebenarnya orang
Melayu sudah hilang identity mereka. Ini menyebabkan mereka mengikut sahaja apa-apa
saranan bangsa asing dan saya hendak membuat penggulungan yang tidak Panjang. Saya
ingin memohon sangat kepada menteri-menteri yang berkenaan terutamanya sekali Perdana
Menteri, timbalan perdana Menteri atau menteri-menteri yang ada berkenaan dengan perkara
yang kita bangkitkan hari ini, isu-isu yang kita bangkitkan, kita mohon sangat dapat berjumpa
dan bertemu dengan mereka kerana amat susah mendapat janji temu dengan mereka. Semua
pertubuhan-pertubuhan banyak yang berjumpa dengan saya mengatakan mereka hanya dapat
menyampaikan surat itupun tidak tahu sampai ataupun tidak tetapi mendapat janji temu tidak
dapat. Untuk mendapatkan janji temu itu gagal. Ada yang sudah 15 bulan, 2 tahun, 1 tahun
tetapi tidak dapat berjumpa Menteri-menteri ini. Jadi, bagaimana kita mahu sampaikan Hasrat
rakyat dan memberitahhu keadaan sebenar berkenaan perkara yang berlaku di luar ini.
Takkan la kerajaan-kerajaan negeri atau menteri besar atau menteri-menteri tidak tahu
keadaan sebenar sekarang ini. Kita hendak tahu berkenaan pangkalan data, kedudukan
sebenar tanah-tanah rizab Melayu di tangan orang asing, di tangan orang Melayu dan juga
tanah-tanah rizab kerajaan berapa banyak lagi yang tinggal, kita maukan semua database itu.
Jadi bila kita tau itu, kita berasa seronok, dan kita rasa ada titik noktah. Jadi, kita tahu
keadaan dan kita boleh tahudan mahu perbaiki kesilapan-kesilapan yang lalu dan daripada
situ kita boleh bangunkan kerajaan atau bangunkan semula bangsa, agama dan tanah air. Saya
mohon sangat untuk dapat bertemu dengan bukan saya sahaja, tetapi NGO-NGO yang
mempunyai wakil-wakil dan ahli-ahli yang banyak seperti PEMBELA, UMMAH PPIM, kita
ada dalam 3000 atau 4000 ahli pertubuhan. Apa salahnya jikalau kerajaan panggil 100 NGO
yang aktif ini berjumpa dengan mereka, bukan jumpa sekali tetapi jumpa banyak kali untuk
menyelesaikan isu-isu ini. Mengapa takut untuk berjumpa dengan NGO ini? Saya melihat
ramai NGO yang hands-on menolong, tetapi kerajaan tidak memberi mereka peluang untuk
menerangkan al-hal sebenar. Kerajaan tidak mengiktiraf kerja-kerja mereka, penyelidikan
mereka, usaha-usaha mereka dan masa-masa yang telah diberi untuk menolong kerajaan
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sendiri. Kerajaan tidak mengiktiraf semua itu. jadi kita kalau kita tidak dapat bertemu dengan
kerajaan macam ini, rasanya rakyat kena bangkit, terima kasih.

Lokman Hakiem Abd Samad (moderator) = (2:13:47 – 2:13:53)

Terima kasih Puan Zaharah. Seterusnya boleh disambung oleh Tuan Syed, silakan. Apakah
lagi Melayu akan hilang?

Tuan Syed Hassan Syed Ali (ahli panel) = (2:13:54 – 2:18:15)

(masalah teknikal, tiada suara panel) Seperti yang kita dengar Tan Sri luahkan tadi, usaha
pihak tertentu begitu strategi sekali mempergunakan anak-anak muda Melayu,
Melayu-melayu liberal untuk menjayakan matlamat mereka. Mereka telah membuat garis
masa menentukan 2030, menjangkakan 2030 mendapat kuasa. Saya percaya mereka sentiasa
mengatur stratergi, berdamping dengan puak-puak di luar sana untuk satu hari nanti mereka
akan berkuasa penuh di negara kita. perkara yang saya harapkan kita perlu ramai lagi orang
seperti Tan Sri yang berani meluahkan apa yang terbuku supaya kita dapat Bersama-sama
menghindarkan agenda mereka sehingga mereka hilang kuasa sedikit demi sedikit. Jika
Melayu Bersatu kita percaya mereka punya kuasa akan sedikit demi sedikit akan hilang,
berbalik seperti dulu. Saya percaya adanya kuasa yang kalau kita dapat semula kuasa yang
besar semula, susunlah betul-betul supaya kita jangan hilang lagi kuasa seperti nyawa-nyawa
ikan sekarang ini. Perkara yang kita sudah ada sekarang ini memang kita sangat takut dengan
barisan kepimpinan yang tidak mempuyai jati diri yang kuat dan kerajaan yang lemah
sekarang ini, sentiasa menerima tekanan-tekanan daripada pihak tertentu dan malangnya akur.
Perlahan-perlahan perkara yang penting kerajaan akur juga. Lama kelamaan tidak sempat
untuk memperkuat semula parti atau kuasa politik Melayu akhirnya mereka yang capai dulu.
Saya mengharapkan yang di dalam parti-parti politik yang mempunyai jati diri tinggi, jika
rasa sudahh melampau sangat dan parti sendiri tidak boleh pertahankan kepentingan Islam
dan Melayu disebabkan tiada sesiapa yang berani menegur, orang-orang seperti Tan Sri yang
kita harapkan supaya berani menegur. Bukan seperti sesetengah pemimpin yang makin tua
pun makin hendak menjadi kaya raya dan masih ingin jawatan yang besar dan seperti mahu
hidup 200 tahun. Mereka seperti inilah yang perosak sebenarnya. Harap orang seperti Tan Sri
dan juga ada pemimpin seperti Tan Sri yang lain berani bangkit bersuara biarlah hilang
jawatan tidak mengapa supaya tindakan-tindakan pemimpin yang berani seperti ini boleh
membetulkan keadaan dan menyelamatkan bangsa melayu. Tahniah Tan Sri saya betul-betul
hormat pada Tan Sri dan berharap Tan Sri terus bersama-sama NGO dengan lantang
menyuarakan kepentingan Melayu. Terima kasih.

Lokman Hakiem Abd Samad (moderator) = (2:18:16 – 2:18:23)

Terima kasih Tuan Syed dan bagaimana pula dengan kesimpulan daripada Tan Sri tentang
apakah lagi Melayu akan hilang? Silakan.

Prof. Emeritus Tan Sri Dr. Ibrahim Abu Shah (ahli panel) = (2:18:24 – 2:25:29)

Saya sebenarnya penglibatan saya dalam NGO selama ini, pihak kerajaan dan pemimpin
sepatutnya menerima pandangan kita dann berterima kasih. Apa yang kita buat ini
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sebenarnya untuk menolong mereka untuk memastikan mereka menjadi lebih kuat, tabah dan
berani serta menjadikan negara kita ini lebih aman dan makmur serta lebih penting
mempertahankan bangsa dan agama kita sebagai bangsa peribumi di Malaysia. Saya tahu dan
saya dengar ujah-hujah semua sahabat-sahabat saya malam ini mungkin ada pemimpin yang
tidak suka tapi saya setuju dengan Tuan Syed katakan kita saya sendiri pun tidak bimbang
kerana dalam hidup ini pada saya apabila saya bersara dari UiTM saya bertanya kepada diri
saya, perkara yang patut saya buat untuk membalas balik sesuatu yang Allah berikan kepada
saya? Ini kerana saya budak Melayu yang miskin dari kampung dengan bantuan daripada
pihak kerajaan masuk ITM walaupun miskin, budak kampung yang bodoh dan busuk,
alhamdulilah dapat jadi seperti ini. Saya hendak balas balik, maka apakah yang saya lakukan?
Saya mula sertai NGO membawa satu bentuk input supaya negara kita ini tidak jahanam dan
apa yang kita buat dengan NGO-NGO yang lain iaitu kita membantu sesame sendiri, tidak
mengira NGO Melayu ataupun Islam, semata-mata untuk membantu kepimpinan yang ada.
Kita mmemang berterskan kepimpinan yang berteraskan kepada Melayu dan Islam. Kita
bukan mempertahankan parti saya sendiri, tetapi saya mempertahankan itu. Program yang
kita lakukan pada malam ini merupakan satu perkara yang wajib kita sampaikan sebelum
terlambat. Saya bersetuju dengan Puan Zaharah tadi, kalau boleh pemimpin kita mendengar
sedikit pandangan-pandagan NGO yang ada, saya tahu sangat NGO yang ada ini tidak pernah
terfikir untuk emnjatuhkan kerajaanMeayu dan Islam. Walau apa pun mereka marah dan
benci maca mana mereka mencari jalan untuk membantu, maka dengan itu pemimpin, kita
tidak boleh marah, kecl hati dengan perkara yang kita cakap ini. Saya percaya perkara ini
mesti diteruskan dan sekurang-kurangnya orang boleh memberi pandangan dan supaya
sekurang-kuraangnya pemimpin dapat membetulkan kedudukan kita. Bukan untuk orang
Melayu sahaja tetapi untuk semua kaum. Jadi, inilah kebimbangan yang kita nyatakan,
kebimbanngan yang benar dan nyata. Saya sendiri seorang akademik, terus terang saya kata
memang nyata, ini bukan main-main dan bukan boleh kita buat gurau senda. Pada saya
cukup serius yang membabitkan maruah bangsa dan agama serta lebih penting yang saya
katakan tadi bukan sahaja tanah kita akan jahanam, semua dan segala-galanya akan jahanam.
Yang rugi siapa yang menjadi mangsa, generasi muda dan anak cucu cicit tuan-tuan dan
puan-puan. Saya tidak hairan suatu hari anak gadis tuan-tuan akan berhijrah ke Indonesia,
Vietnam menjadi orang gaji dan mungkin ccucu tuan—tuan ke pergi minta sedekah di
Singapura atau Vietnam ke mana-mana. It can happen, orang putih kata dengan izin, ini
boleh berlaku. Ini yang kita hendak cakapkan kepada pihak kepimpinan, bukan kita hhendak
menjatuhkan atau menghancurkan dia, tidak. Saya tahu kerana saya pernah bergaul dengan
semua NGO, tidak pernah saya dengar NGO kata hendak menjatuhkan kepimpinan negara,
tidak ada. Kita hhendak membantu. Saya minta mereka sedar sebelum terlambat dan terus
terang saya cakap PRU ke-15 memang kita bimbang dengan pengundi 18 tahun, saya
sekarang masi di luar sebenarnnya, itu sebab tadi elektrik saya terpadam. Kita ni tidak ada
tujuan lain selain membantu pemimpin-pemimpin dan kita tidak ada niat dan semmua NGO
bertujuan ikhlas kerana Allah, bangsa, agama dan negara kita. Saya minta begini, semua
NGO-NGO teruskan perjuangan jangan berputus asa, dengan harapan PRU ke-15 ini kita
reset dengan harapan pemimpin-pemimpin di atas denngar ssuara-suara NGO ssebelum
terlambat kita betulkan.. bagi peluang kepada orang yang lebih layak, bukan sahaja kepada
orang yang berpengalaaman, tetapi juga kepada anak-anak muda yang ingin memberikan
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khidmat dan jasa mereka. Pastikan PRU ke-15 ini mereka yang menjadi calon mesti rekodnya
diterima oleh semua rakyat. Banyak ciri-ciri mesti dilihat kembali, bukan macam dulu, letak
lembu pun boleh menang. Budak-budak muda sekarang bukan macam budak muda dahulu
yang pakai ikut sahaja, mereka boleh berfikir dengan sendiri dan itu yang saya takut kerana
anak muda jika dia sudah marah esok dia sudah tidak peduli, dia main pangkah sahaja, ini
membikmbangkan. Maka, pemimpin-pemimpin perlu membuat satu keputusan yang
betul-betul berani dan muktamad. Pastikan kepimpinan kita Melayu Islaam sebagai orang
yang dominan peribumi ini kita jangan jadi mangsa di dalam percaturan politik kita sendiri.
Akhirnya kita berpecah belah orang lain akan mengambil peluang untuk mengancurkan kita
kerana itulah yang mereka janji dan itu sumpah mereka dalam buku yang saya baca. Kita
perlu berjaga-jaga. Terima kasih.

Lokman Hakiem Abd Samad (moderator) = (2:25:31 – 2:25:33)

Baik, terima kasih diucapkan kepada Tan Sri. Baik, silakan.

Tuan Syed Hassan Syed Ali (ahli panel) = (2:25:34 – 2:25:40)

Tan Sri boleh tunjukan buku yang Tan Sri katakan itu?

Prof. Emeritus Tan Sri Dr. Ibrahim Abu Shah (ahli panel) = (2:25:41 – 2:26:23)

Saya ada di hotel tidak bawa buku. Saya bergerak ini pun untuk mendapat pandangan
anak-anak muda bersama dengan kumpulan saya. Dua tiga hari lepas di Kuala Lumpur,
berjumpa dengan anak-anak muda dan saya fokuskan kepada hendak liaht apa maklum balas
kerana saya tidak mahu syok sendiri. selama ini kita bercakap kita kumpulan daripada
orang-orang yang sudah lama, saya hendak lihat perkara yang anak-anak muda ini mahukan.
Saya bergerak dari daerah ke daerah, negeri ke negeri sekarang ini dengan keupayaan saya
sendiri melakukan perkara yang saya boleh buat untuk bantu bangsa, negara dan agama. Jadi,
buku itu tiada dan saya tidak bawa.

Lokman Hakiem Abd Samad (moderator) = (2:26:24 – 2:28:51)

Tidak mengapa nanti kita jumpa Tan Sri kita ambil gambar buku itu bersama dengan Tan Sri
sekali. Sebelum kita mengakhiri program, saya hendak bacakan tiga sahaja antara
komen-komen daripada pembaca, terlalu ramai yang memberikan komen, yang pertama,
katanya sudah tidak pelik tuan, memang sejak azali lagi mereka ini sudah wujud. Badan
Melayu berjiwa Portugis, badan Melayu berjiwa British dan badan Melayu berjiwa Komunis.
Seterusnya, katanya kesilapan bermula daripada pemimpin terdahulu melalui skim jus soli.
Keadaan diburukkan lagi dengan pemimpin politik yang pentingkan diri. Melaungkan hidup
melayu hanya retorik tetapi apabila mahu rebut undi sanggup jual maruah mmelayu. Generasi
baahru pula tiada jati diri dan adab. Majoriti yang rosak dengan macam-macam masalah
sosial, namaun zaman kebangkitan pasti berlaku. Yag terakhir saya hednak cari daripada
Norizan iaitu umat dahulu hendak berjumpa dengan Rasulullah SAW senang sahaja. Umat
Muhammad jadi pemimpin bayang pun susah hendak nampak, hendak jumpalagilah payah.
Tetapi apa-apa cerita sekalipun sebelum saya mengakhiri program, saya hendak kongsikan
satu makluman iaitu pada 19 Oktober, kita akan ada satu program Cinta kepada Rasulullah:
Asas Iman, kita ada Ustaz Soffian Abdul Halim, kita ada Maulana Wan Muhammad Tahir
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dan Ustaz Syed Faiz Al-Idrus dan diharapkan kepada penonton-penonton perbincangan
rakyat Demi Malaui boleh bersama-sama sertai dan membangkitkan rasa cinta kita kepada
Rasulullah sekaligus membangkitkan jati diri kita sebagai bangsa melayu, Insya-Allah dan
kepada penonton perbincangan rakyat Demi Malaui , terima-kasih dan harini kita bersiaran
agak lama saya rasa ini pecah rekod paling lama dua jam setengah, jarang-jarang dapat
perbincangan yang agak lama dan terima kasih diucapkan kepada anda yang menonton dan
saya percaya yang menonton ini ada jati diri yang perlu disemarakkan lagi dan sama-sama
kita berdoa agar sesuatu yang baik dapat dikembalikan kepada bangsa Melayu terutamanya
tanah rizab, janganlah sampai kita hilang bahasa dan sebagainya. Dengan itu, perbincangan
rakyat Demi Malaui mengundurkan diri, Assalamualaikum.
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